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REVISTA PRESEI 
 

 Grevă de avertisment la metrou joi, între orele 4:00-6:00 
Consiliul General al Uniunii Sindicatului Liber din Metrou a respins ultima ofertă de creştere salarială înaintată de 
administraţia Metrorex şi a decis declanşarea grevei de avertisment joi, între orele 4:00-6:00, conform unui 
comunicat remis AGERPRES. 
"Azi, 12.11.2018, Consiliul General USLM întrunit în şedinţa extraordinară a respins ultima oferta de creştere 
salarială a administraţiei Metrorex şi a hotărât continuarea conflictului colectiv de muncă, conform Legii nr. 
62/2011, prin declanşarea grevei de avertisment, joi, 15.11.2018, între orele 04.00-06.00. Ne cerem scuze 
publicului călător pentru disconfortul care se va crea prin oprirea timp de 2 (două) ore a metroului bucureştean, 
dar noi ca şi toţi cetăţenii României avem acest drept constituţional", precizează sindicaliştii. 
De altfel, liderul Unităţii Sindicatului Liber Metrou (USLM), Ion Rădoi, anunţase luni dimineaţa că în Consiliul 
General se va decide dacă sindicaliştii de la metrou vor intra în grevă de avertisment. 
"Nu va avea un efect deosebit asupra călătorilor, pentru că va dura două ore, dar este foarte importantă greva 
propriu-zisă, greva generală care, într-adevăr, înseamnă a periclita circulaţia în Bucureşti pentru cei circa 700.000 
de călători pe care îi transportăm zilnic. Trebuie să anunţăm cu 48 de ore înainte din momentul în care luăm 
hotărârea şi asta se va întâmpla după ora 12:00 în cursul zilei de azi şi ea (greva de avertisment - n. r.) va fi ca de 
obicei între orele 4:00 şi 6:00 dimineaţă, două ore, pentru că aşa prevede legea. Practic, greva de avertisment ar 
afecta călătorii doar o oră, pentru că circulaţia metroului începe la 5:00, însă noi suntem obligaţi să întrerupem la 
4:00, ca oamenii să nu intre în staţii, pe de o parte. Pe de altă parte, în perioada 4:00 - 5:00 avem probele pe care 
le facem, avem evacuare de tunel, deci trenurile se mişcă de la ora 4:00", a spus Rădoi. 
Ion Rădoi a menţionat că sindicaliştii sunt dispuşi să negocieze în continuare pentru a găsi soluţii la revendicările 
lor. 
"Suntem dispuşi, probabil şi dânşii (managementul Metrorex - n. r.) intenţionează acelaşi lucru, ca să negociem în 
continuare să găsim o soluţie. Este foarte important să fie evitată greva generală. Greva de avertisment nu este 
atât de dureroasă, este destul de importantă cealaltă", a subliniat el. 
În ceea ce priveşte revendicările de natură salarială, respectiv o creştere a salariilor, sindicalistul a precizat că s-a 
ajuns la o ultimă cifră, spre 18% de la care nu sunt dispuşi să facă "prea mari concesii". 
Potrivit acestuia, în caz de grevă generală se va asigura o treime din program, pentru că este greu să se aplice din 
punct de vedere al numărului de trenuri. 
"Trebuie să asigurăm o treime la greva generală, deci ceea ce va însemna de la 4:00 până la ora 16:00 (grevă - n. 
r.), adică se va circula doar după-amiaza. Ar fi dificil să discutăm despre tronsoane, adică să îi nedreptăţeşti pe 
alţii, deci discutăm despre program", a explicat acesta. 
Pe de altă parte, directorul general al Metrorex, Dumitru Şodolescu, a afirmat luni că negocierile continuă şi speră 
că nu se va ajunge la grevă. 
"Conform Legii dialogului social, Legea 62 din 2011, parcurgem toate etapele. Am avut negocieri, a urmat etapa 
de conciliere. Negocierile continuă şi chiar dacă va fi o grevă suntem obligaţi să continuăm negocierile până vom 
încheia contractul colectiv de muncă, inclusiv pe perioada grevei. Noi sperăm să nu se ajungă la grevă. Ştiţi foarte 
bine cât a cerut sindicatul, cât a oferit administraţia şi mai ştiţi, de asemenea, care sunt constrângerile legislative, 
pentru că poţi conduce populist şi să satisfaci cerinţa şi după aceea, mai târziu, să fii nevoit să dai banii înapoi 
dacă i-ai acordat în afara prevederilor legale", a explicat Şodolescu, care a fost prezent luni la deschiderea 
primului terminal multimodal din Bucureşti.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Echipa FMI care a vizitat România: Majorarea salariilor din sectorul public şi modificările aduse pensiilor ar 
trebui reevaluate 
O echipă a Fondului Monetar Internaţional (FMI), condusă de Jaewoo Lee, a vizitat Bucureştiul, în perioada 6-12 
noiembrie 2018, pentru a discuta evoluţiile recente în plan macroeconomic şi în planul politicilor. 
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„Activitatea economică din România se menţine puternică, şomajul înregistrând minime istorice. Îngrijorările 
legate de supraîncălzire s-au mai temperat, dată fiind recenta încetinire a ritmului de activitate, presiunile 
inflaţioniste din acest an părând a fi atins deja nivelul maxim. Banca Naţională a României a întărit politica 
monetară şi managementul lichidităţii, contribuind astfel la menṭinerea sub control a presiunilor inflaṭioniste. În 
continuare, ar trebui menţinută înclinaţia de întărire a politicii monetare pentru a ancora anticipaţiile inflaţioniste 
şi a limita riscurile externe. Sănătatea sistemului financiar s-a îmbunătăţit, iar plafonarea serviciul datoriei la un 
anumit procent din venit pentru creditele acordate populaţiei va contribui la menţinerea stabilităţii financiare”, a 
declarat Lee, la finalul misiunii. 
Reprezentantul FMI a mai susţinut că o consolidare fiscală ar crea spaţiu de manevră pentru politica fiscală, 
reducând astfel vulnerabilitatea economiei faţă de şocurile interne şi externe. 
„În pofida mai multor ani de creştere economica puternică, deficitul bugetar a avut evoluţie ascendentă, nu una 
descendentă, aşa cum ar trebui să se întâmple în perioadele bune, iar atingerea ţintei pentru anul 2018 încă 
prezintă riscuri în absenţa unor măsuri suplimentare. În acelaşi timp, structura cheltuielilor publice se îndreapta, 
din ce în ce mai mult, către elemente rigide în detrimentul investiţiilor publice. Bugetul pe anul 2019 şi cadrul 
fiscal pe termen mediu trebuie să vizeze deficite mai mici, aliniate angajamentelor asumate faţă de Uniunea 
Europeană (UE) şi să menţină datoria publică exprimată ca pondere în PIB pe o traiectorie descendentă. Aceasta 
presupune măsuri de calitate ridicată”, a subliniat Lee. 
Oficialul FMI a completat că, în acest sens, iniţiativele actuale de eficientizare a cheltuielilor publice - analizele de 
cheltuieli şi achiziţia centralizată - sunt binevenite. 
„Esenţială este, de asemenea, modernizarea administraţiei fiscale. Totodată, majorarea salariilor din sectorul 
public şi modificările programate a fi aduse pensiilor ar trebui re-evaluate prn prisma implicaţiilor negative pe 
care le-ar putea avea asupra sustenabilităţii fiscale şi creşterii economice pe termen lung”, a precizat Jaewoo Lee. 
Reprezentantul FMI a mai susţinut că, pentru a-şi spori potenţialul de creştere, în România sunt necesare reforme 
structurale bine ţintite şi o bună guvernanţă. 
„Consolidarea instituţiilor ce se ocupă de investiţiile publice continuă să reprezinte o prioritate pentru reducerea 
decalajului major de infrastructură pe care îl înregistrează România, inclusiv prin facilitarea unei mai mari 
absorbţii a fondurilor europene. Guvernanţa corporativă a întreprinderilor de stat poate fi îmbunătăţită, iar 
excepţiile de la Legea 111/2016 ar trebui evitate. Fondul suveran de investiţii avut în vedere ar trebui să respecte 
cele mai bune practici la nivel internaţional. Lupta împotriva corupţiei trebuie să continue, deoarece reducerea 
corupţiei contribuie la creşterea veniturilor guvernamentale, la eficientizarea cheltuielilor şi la dezvoltarea 
competitivităţii. Unele iniţiative legislative recente au generat incertitudini, au creat îngrijorări legate de buna 
guvernanţă şi de sistemul financiar, ce constituie fundamente ale unei creşteri susţinute pe termen lung”, a 
adăugat Lee. 
Reprezentanţii FMI au menţionat că misiunea a avut discuţii fructuoase cu ministrul Finanţelor Publice, Eugen 
Teodorovici, cu Guvernatorul Băncii Naţionale a României, Mugur Isărescu, şi cu alţi oficiali guvernamentali, cu 
reprezentanţi ai sectorului privat şi ai organizaţiilor societăţii civile. 
Comunicatele de presă de final de misiune cuprind declaraţii ale echipei FMI prin care se transmit constatările 
preliminare după vizita într-o ţară. Opiniile care se regăsesc exprimate în această declaraţie sunt cele ale 
delegaţiei FMI, ele nereprezentând, neapărat, opiniile Consiliului Executiv al FMI. De altfel, această misiune nu va 
genera o discuţie în cadrul Consiliului FMI, au menţionat reprezentanţii Fondului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 BERD: Transparenţa guvernamentală nu se îmbunătăţeşte, cu unele excepţii, cum ar fi Kazahstan, România şi 
Ucraina 
Transparenţa percepută în elaborarea politicilor guvernamentale în cele 38 de ţări în care activează Banca 
Europeană pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare nu s-a îmbunătăţit de la începutul deceniului, cu unele excepţii, 
cum ar fi Kazahstan, România şi Ucraina, se arată în raportul anual de tranziţie publicat de BERD, transmite 
Reuters. 
Raportul prezintă progresele înregistrate de state în şase domenii cheie, de la competitivitate şi rezistenţă, până 
la modul în care sunt guvernate. 
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"Deşi în perioada 2010-2017 a scăzut povara cerinţelor de reglementare percepută în multe economii unde BERD 
investeşte, în general transparenţa percepută în elaborarea politicilor guvernamentale nu s-a îmbunătăţit" şi 
există temeri privind capacitatea unor tribunale şi firme din anumite ţări de a putea contesta legal reglementările 
interne care au impact asupra afacerilor lor, se arată în raport. 
Chiar dacă rata şomajului în rândul tinerilor a scăzut, în special în sud-estul Europei, ea rămâne o provocare cheie 
pentru multe ţări. Flexibilitatea în domeniul angajărilor şi al concedierilor pare să scadă în diverse state şi se 
menţin dificultăţi semnificative în domeniul infrastructurii, cum ar fi încălzirea locuinţelor şi accesul la servicii de 
telecomunicaţii în regiunile mai sărace, avertizează BERD. 
Până în 2040, creşterea forţei de muncă ar urma să depăşească creşterea populaţiei în doar 20% din pieţele 
emergente globale, iar statele BERD, cum ar fi Turcia, s-ar putea confrunta cu un avans al ratei de dependenţă de 
vârsta înaintată (procentul dintre numărul persoanelor de 65 de ani şi peste - vârsta la care ele sunt în general 
inactive din punct de vedere economic - şi numărul persoanelor cu vârsta cuprinsă între între 15 şi 64 de ani), de 
la aproximativ 12% în prezent la aproximativ 25% în 2040. 
Pe lângă aceste evoluţii, în aproape toate economiile BERD probabilitatea ca locurile de muncă să fie 
automatizate este mai ridicată decât media de 48% înregistrată în Organizaţia pentru Cooperare şi Dezvoltare 
Economică (OECD), apreciază Banca Europeană pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare. 
Conform celor mai recente prognoze publicate luna aceasta de BERD, economia României ar urma să înregistreze 
în 2018 o creştere de 4,2%, pentru ca anul viitor avansul economiei să se reducă la 3,6%. 
Comparativ cu precedentele prognoze din luna mai, BERD şi-a revizuit, în jos, estimările privind evoluţia 
economiei româneşti cu 0,4 puncte procentuale pentru acest an, de la 4,6% până la 4,2%, şi cu 0,6 puncte 
procentuale pentru anul viitor, de la 4,2% până la 3,6%. 
BERD susţine că relansarea economiei continuă în majoritatea ţărilor în care investeşte, dar persistă riscuri din 
cauza tensiunilor comerciale globale, a nivelul ridicat de îndatorare a companiilor şi a instabilităţii geopolitice. 
BERD se aşteaptă ca economiile în care investeşte să înregistreze o creştere de 3,2% în 2018 şi 2,6% în 2019, în 
ambele cazuri prognozele fiind revizuite în jos, ca urmare a încetinirii economiei Turciei. 
Banca Europeană pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare (BERD) a fost înfiinţată în 1991 pentru a investi în fostele 
state din blocul comunist şi a le ajuta să facă tranziţia la economia de piaţă. În ultimii ani, BERD a început să-şi 
reorienteze atenţia dinspre fostul bloc sovietic spre Africa de Nord şi Orientul Mijociu. În România, BERD se 
numără printre investitorii instituţionali de top. Până în prezent, banca a investit aproape 8 miliarde de euro în 
ţară în peste 400 de proiecte. Numai în 2017 a investit 550 milioane de euro în România. Din această finanţare, 
peste 500 milioane de euro au fost furnizate sectorului privat, cel mai înalt nivel din ultimii şapte ani. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 România este astăzi în vizorul UE. Parlamentul European votează Rezoluţia privind statul de drept, iar Comisia 
Europeană publică raportul MCV după schimbările din justiţie 
Parlamentului European dezbate şi votează marţi rezoluţia privind statul de drept din România. Textul semnalează 
îngrijorarea instituţiei UE referitoare la modificarea legislaţiei penale şi judiciare din prisma potenţialului de a 
submina independenţa sistemului judiciar şi lupta anticorupţie. 
Textul rezoluţiei Parlamentului European semnalează îngrijorarea instituţiei UE privind modificarea legislaţiei 
penale şi judiciare din România din prisma potenţialului de a submina independenţa sistemului judiciar şi lupta 
anticorupţie. 
Rezoluţia vine şi ca rezultat al celor două dezbateri din Parlamentul European, la care au participat premierul 
Viorica Dăncilă şi preşedintele Klaus Iohannis. 
Documentul, publicat pe site-ul Parlamentului European, conţine 13 recomandări către România şi instituţiile 
Uniunii Europene în ceea ce priveşte sistemul judiciar şi lupta anticorupţie. 
Totodată, dacă aceasta rezoluţie va fi aprobată, Parlamentul European condamnă "intervenţia violentă şi 
disproporţionată a poliţiei în timpul protestelor de la Bucureşti din august 2018". 
Textul rezoluţiei Parlamentului European privind statul de drept în România include următoarele recomandări: 
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1: Subliniază că este fundamental să fie garantat faptul că valorile europene comune enumerate la art. 2.5 din 
TUE sunt respectate pe deplin şi drepturile fundamentale din Carta Drepturilor Fundamentale a Uniunii Europene 
sunt enumerate; 
2. Este profund îngrijorat de rescrierea legislaţiei privind legislaţia penală şi juridică românească, în mod special de 
potenţialul de a submina în mod structural independenţa sistemului juridic şi capacitatea de a lupta în mod 
eficient împotriva corupţiei în România, cât şi să afecteze statul de drept; 
3. Condamnă intervenţia violentă şi disproporţionată a poliţiei în timpul protestelor de la Bucureşti din august 
2018; 
4. Invită autorităţile române să instituie garanţii pentru a asigura o bază transparentă şi legală pentru orice 
cooperare instituţională şi să evite orice ingerinţă care ar putea afecta sistemul de control şi echilibru; îndeamnă 
la întărirea controlului parlamentar asupra serviciilor de informaţii; 
5. Îndeamnă autorităţile române să contracareze orice măsură care ar dezincrimina corupţia; şi să aplice strategia 
naţională anticorupţie; 
6. Recomandă în mod ferm să fie reconsiderată legislaţia privind finanţarea, organizarea şi funcţionarea ONG-
urilor în ceea ce priveşte potenţialul său de a avea un efect intimidant asupra societăţii civile, precum şi în 
contradicţie cu principiul libertăţii de asociere şi dreptul la viaţă privată; consideră că ar trebui să fie pe deplin 
aliniată la Cadrul UE; 
7. Îşi exprimă profunda îngrijorare cu privire la restricţiile politice asupra libertăţii mass-mediei şi faţă de 
propunerile legislative de penalizare a denigrării României în străinătate şi de reintroducere a defăimării în Codul 
penal; 
8. Îndeamnă Parlamentul şi Guvernul României să pună în aplicare pe deplin toate recomandările Comisiei 
Europene, GRECO şi Comisiei de la Veneţia şi să se abţină de la orice reformă care ar pune în pericol respectarea 
statului de drept, inclusiv independenţa sistemului judiciar; îndeamnă să se continue angajarea societăţii civile şi 
subliniază necesitatea abordării chestiunilor menţionate anterior pe baza unui proces transparent şi cuprinzător; 
încurajează să fie solicitată Comisiei de la Veneţia o evaluare proactivă a măsurilor legislative în cauză înainte de 
aprobarea lor finală; 
9. Invită Guvernul român să coopereze cu Comisia Europeană, în conformitate cu principiul cooperării loiale, aşa 
cum este prevăzut în Tratat; 
10. Îşi reiterează regretul cu privire la faptul că Comisia a decis să nu publice Raportul UE anticorupţie pe 2017 şi 
solicită cu fermitate Comisiei să reia fără întârziere monitorizarea anticorupţie anuală în toate statele membre; 
invită Comisia să elaboreze un sistem de indicatori stricţi şi uşor de aplicat, criterii uniforme pentru a măsura 
nivelul corupţiei în statele membre şi pentru a evalua politicile lor anticorupţie, în conformitate cu Rezoluţia 
Parlamentului din 8 martie 2016 privind Raportul anual pe 2014 privind Protecţia intereselor financiare ale UE; 
11. Solicită insistent un proces periodic, sistematic şi obiectiv de monitorizare şi de dialog, care să implice toate 
statele membre, pentru a proteja valorile de bază ale UE în ceea ce priveşte democraţia, drepturile fundamentale 
şi statul de drept, implicând Consiliul, Comisia şi Parlamentul, în conformitate cu propunerile din Rezoluţia sa din 
25 octombrie 2016 privind instituirea unui mecanism UE pentru democraţie, statul de drept şi drepturile 
fundamentale (Pactul DRF); reiterează faptul că acest mecanism ar trebui să cuprindă un raport anual cu 
recomandări specifice fiecărei ţări; 
12. Solicită Comisiei Europene, în calitate de gardian al Tratatelor, să monitorizeze acţiunile întreprinse în urma 
recomandărilor de autorităţile române, continuând să ofere sprijin deplin României în găsirea de soluţii adecvate; 
13. Încredinţează Preşedintelui său sarcina de a transmite prezenta rezoluţie Comisiei Europene, Consiliului, 
guvernelor şi parlamentelor statelor membre şi Preşedintelui României". 
Raportul MCV cumulează cele două avize ale Comisiei de la Veneţia 
Comisia Europeană va prezenta, marţi, raportul MCV despre modificarea legislaţiei în domeniul justiţiei, 
document care va ţine cont şi de cele două avize la Comisiei de la Veneţia.  
În ceea ce priveşte raportul MCV, CE a anunţat că analiza care va fi prezentată pe 13 noiembrie, va lua în 
considerare şi avizele Comisiei de la Veneţia pe Legile justiţiei şi Codurile penale. Totodată, oficialii europeni au 
solicitat autorităţilor române să ţină cont de avizele forului european. 
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"Am luat cunoştinţă în mod favorabil de cele două avize ale Comisiei de la Veneţia pe Codurile Penale şi Legile 
Justiţiei. Solicităm autorităţilor din România să le ia în considerare. După cum a declarat şi prim-vicepreşedintele 
Comisiei Europene, Frans Timmermans în cadrul dezbaterii Parlamentului European: <În timp ce vom continua să 
dialogăm cu autorităţile române, în spiritul cooperării şi în contextul Mecanismului de Verificare şi Cooperare, 
Comisia trage concluziile adecvate dacă amendamentele la Legile justiţiei, Codurile penale şi la Legile privind 
conflictul de interese şi combaterea corupţiei nu ţin cont de aceste preocupări>", a precizat un purtător de cuvânt 
al Comisiei Europene, într-un răspuns transmis la solicitarea MEDIAFAX. 
Anunţul Comisiei Europene a venit după ce Comisia de la Veneţia a recomandat României, în avizul publicat spre 
sfârşitul lunii octombrie pe site-ul instituţiei, să reanalizeze sistemul de numire şi revocare a procurorilor de rang 
înalt, notând că, în pofida unor îmbunătăţiri, proiectele de lege în domeniul justiţiei riscă să genereze presiuni şi 
să submineze independenţa sistemului judiciar. 
În raportul forului european există şi o recomandare pentru reexaminarea motivelor de revocare a membrilor 
Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) şi "abandonarea definitivă" a schemei de retragere anticipată din 
activitate, "dacă nu pot fi oferite garanţii că nu vor exista efecte adverse asupra funcţionării sistemului". 
Raportul Comisiei de la Veneţia se referă la modificările aduse Legii nr. 303/2004 privind statutul judecătorilor şi 
procurorilor, Legii nr. 304/2004 privind organizarea judiciară şi Legii nr. 317/2004 privind funcţionarea Consiliului 
Superior al Magistraturii. Modificările aduse pachetului de legi din justiţie au fost contestate de acelaşi for şi în 
luna iulie, în raportul preliminar. 
În aviz, Comisia de la Veneţia a exprimat preocupare şi faţă de proiectele de amendamente la Codul Penal şi la 
Codul de Procedură Penală din România. Instituţia arată că modificările afectează grav eficienţa sistemului judiciar 
penal şi acţiunile anticorupţie. 
În ceea ce priveşte legile Justiţiei, proiectele de lege pentru aprobarea OUG 92/2018 care modifică legile Justiţiei 
şi OUG 90/2018 privind operaţionalizarea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie se află în procedură 
parlamentară. 
Referitor la raportul MCV, preşedintele Senatului Călin Popescu Tăriceanu a declarat, duminică la un post TV, că 
documentul va conţine "trăsnăi". În opinia sa, România nu ar trebui să stea în defensivă şi să accepte observaţii 
"ca şi cum am fi copiii de la şcoală". 
"Se apropie raportul pe MCV! O să vedeţi ce trăznăi sunt acolo. Asta este supărarea mea. Mi-aş dori pentru ţara 
mea mai mult. Vreau pentru concetăţenii mei mai mult, vreau inclusiv nu numai să ne fie bine că ne creşte salariul, 
dar vreau să ne bucurăm de o imagine care să fie în concordanţă cu realităţile, vreau să văd o Românie care este 
capabilă să joace un rol activ, nu un rol în care stă în defensivă şi primim observaţii de la unii şi de la alţii, ca şi 
când am fi copiii de la şcoală", a afirmat Călin Popescu Tăriceanu, duminică seară la România Tv. 
Textul rezoluţiei Parlamentului European semnalează îngrijorarea instituţiei UE privind modificarea legislaţiei 
penale şi judiciare din România din prisma potenţialului de a submina independenţa sistemului judiciar şi lupta 
anticorupţie. 
Rezoluţia vine şi ca rezultat al celor două dezbateri din Parlamentul European, la care au participat premierul 
Viorica Dăncilă şi preşedintele Klaus Iohannis. 
Documentul, publicat pe site-ul Parlamentului European, conţine 13 recomandări către România şi instituţiile 
Uniunii Europene în ceea ce priveşte sistemul judiciar şi lupta anticorupţie. 
Totodată, dacă aceasta rezoluţie va fi aprobată, Parlamentul European condamnă "intervenţia violentă şi 
disproporţionată a poliţiei în timpul protestelor de la Bucureşti din august 2018". 
Textul rezoluţiei Parlamentului European privind statul de drept în România include următoarele recomandări: 
1: Subliniază că este fundamental să fie garantat faptul că valorile europene comune enumerate la art. 2.5 din 
TUE sunt respectate pe deplin şi drepturile fundamentale din Carta Drepturilor Fundamentale a Uniunii Europene 
sunt enumerate; 
2. Este profund îngrijorat de rescrierea legislaţiei privind legislaţia penală şi juridică românească, în mod special de 
potenţialul de a submina în mod structural independenţa sistemului juridic şi capacitatea de a lupta în mod 
eficient împotriva corupţiei în România, cât şi să afecteze statul de drept; 
3. Condamnă intervenţia violentă şi disproporţionată a poliţiei în timpul protestelor de la Bucureşti din august 
2018; 
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4. Invită autorităţile române să instituie garanţii pentru a asigura o bază transparentă şi legală pentru orice 
cooperare instituţională şi să evite orice ingerinţă care ar putea afecta sistemul de control şi echilibru; îndeamnă 
la întărirea controlului parlamentar asupra serviciilor de informaţii; 
5. Îndeamnă autorităţile române să contracareze orice măsură care ar dezincrimina corupţia; şi să aplice strategia 
naţională anticorupţie; 
6. Recomandă în mod ferm să fie reconsiderată legislaţia privind finanţarea, organizarea şi funcţionarea ONG-
urilor în ceea ce priveşte potenţialul său de a avea un efect intimidant asupra societăţii civile, precum şi în 
contradicţie cu principiul libertăţii de asociere şi dreptul la viaţă privată; consideră că ar trebui să fie pe deplin 
aliniată la Cadrul UE; 
7. Îşi exprimă profunda îngrijorare cu privire la restricţiile politice asupra libertăţii mass-mediei şi faţă de 
propunerile legislative de penalizare a denigrării României în străinătate şi de reintroducere a defăimării în Codul 
penal; 
8. Îndeamnă Parlamentul şi Guvernul României să pună în aplicare pe deplin toate recomandările Comisiei 
Europene, GRECO şi Comisiei de la Veneţia şi să se abţină de la orice reformă care ar pune în pericol respectarea 
statului de drept, inclusiv independenţa sistemului judiciar; îndeamnă să se continue angajarea societăţii civile şi 
subliniază necesitatea abordării chestiunilor menţionate anterior pe baza unui proces transparent şi cuprinzător; 
încurajează să fie solicitată Comisiei de la Veneţia o evaluare proactivă a măsurilor legislative în cauză înainte de 
aprobarea lor finală; 
9. Invită Guvernul român să coopereze cu Comisia Europeană, în conformitate cu principiul cooperării loiale, aşa 
cum este prevăzut în Tratat; 
10. Îşi reiterează regretul cu privire la faptul că Comisia a decis să nu publice Raportul UE anticorupţie pe 2017 şi 
solicită cu fermitate Comisiei să reia fără întârziere monitorizarea anticorupţie anuală în toate statele membre; 
invită Comisia să elaboreze un sistem de indicatori stricţi şi uşor de aplicat, criterii uniforme pentru a măsura 
nivelul corupţiei în statele membre şi pentru a evalua politicile lor anticorupţie, în conformitate cu Rezoluţia 
Parlamentului din 8 martie 2016 privind Raportul anual pe 2014 privind Protecţia intereselor financiare ale UE; 
11. Solicită insistent un proces periodic, sistematic şi obiectiv de monitorizare şi de dialog, care să implice toate 
statele membre, pentru a proteja valorile de bază ale UE în ceea ce priveşte democraţia, drepturile fundamentale 
şi statul de drept, implicând Consiliul, Comisia şi Parlamentul, în conformitate cu propunerile din Rezoluţia sa din 
25 octombrie 2016 privind instituirea unui mecanism UE pentru democraţie, statul de drept şi drepturile 
fundamentale (Pactul DRF); reiterează faptul că acest mecanism ar trebui să cuprindă un raport anual cu 
recomandări specifice fiecărei ţări; 
12. Solicită Comisiei Europene, în calitate de gardian al Tratatelor, să monitorizeze acţiunile întreprinse în urma 
recomandărilor de autorităţile române, continuând să ofere sprijin deplin României în găsirea de soluţii adecvate; 
13. Încredinţează Preşedintelui său sarcina de a transmite prezenta rezoluţie Comisiei Europene, Consiliului, 
guvernelor şi parlamentelor statelor membre şi Preşedintelui României". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis: Nu suntem pregătiţi pentru preluarea preşedinţiei Consiliului UE, din cauza acestui accident al 
democraţiei româneşti care este Guvernul Dragnea-Dăncilă/ Reacţia şefului PSD 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat luni că România nu este pregătită pentru preluarea Consiliului Uniunii 
Europene, în condiţiile în care la Guvern factorii responsabili sunt schimbaţi sau pleacă, iar "lucrurile au luat-o 
razna". 
"Trebuie să menţionez o mare ingrijorare pe care o am, cu toate că nu vă priveşte direct. E vorba de anul 2019, 
când România va prelua preşedinţia Consiliului UE, o poziţie extrem de onorantă şi de solicitantă, mai ales pentru 
Guvern. Părerea mea e că nu suntem pregătiţi pentru aşa ceva. Acum câteva săptămâni am spus că vom face faţă 
rezonabil, numai că între timp lucrurile au luat-o razna, la Guvern nu se mai înţeleg care sunt persoanele 
responsabile, persoanele care ar trebui să se ocupe de asta demisionează sau sunt demişi. Cred că şi acum, în 
ultimul moment, necesitatea politică este înlocuirea acestui accident al democraţiei româneşti care este Guvernul 
Dragnea-Dăncilă. Nu există nicio perspectivă de bună guvernare şi implicare în afacerile europene. Aceste lucruri 
sunt foarte grave", a declarat Klaus Iohannis, la şedinţa Adunării Generale a Asociaţiei Municipiilor din România. 
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Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, şi-a dat demisia din funcţie vineri. Demisia vine cu 
mai puţin de două luni de preluarea de către România a preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene. Victor Negrescu 
era responsabil cu proiectul de pregătire şi exercitare a preşedinţiei rotative a Consiliului UE de către România. 
Preşedintele: Aceste ţopăieli fiscale ale ultimelor Guverne sunt de rău augur 
Klaus Iohannis a declarat că ţopăielile fiscale ale ultimelor Guverne sunt "nu doar de prost gust, ci si de rău 
augur", spunând că speranţa stă în autorităţile locale. 
"Din păcate, nu peste tot lucrurile se mişcă foarte bine. Oricât de bun este un primar el nu este singur în spaţiul în 
care activează, el trebuie să relaţioneze cu cei de la Consiliile Judeţene, da rşi cu cei de la centru. Apar 
nemulţumiri de obicei pentru că primarii vor să se mişte, dar Guvernele par mai reticente. Această reticenţă este 
frustrantă. Ca să amintesc doar câteva promisiuni care au rămas pe hârtie, descentralizarea. Vi s-a promis, nu s-a 
realizat. A doua chestiune, care mereu e de actualitate, banii. Nu numai că nu vi s-a dat o bază mai mare, ba 
dimpotrivă s-a făcut acum recent, aşa zisa reformă în domeniul fiscal. O mare păcăleală, prin care românilor li s-au 
dat aparent mai mulţi bani, dar în realitate nu, iar toate comunităţile locale au pierdut de acolo. (...) Politica faţă 
de comunităţile locale trebuie să fie făcută transparent, predictibil şi trebuie să fie sustenabilă. Aceste ţopăieli 
fiscale ale ultimelor Guverne sunt nu doar de prost gust, ci si de rău augur", a declarat Klaus Iohannis, la Adunărea 
Generală a Asociaţiei Municipiilor din România. 
Şeful statului spune că şansa dezvoltării oraşelor stă tocmai în edilii care le conduc. 
"Există o şansă enormă pentru România, această şansă sunteţi dvs şi colegii şi colegele primari din celalte unităţi 
administrativ teritoriale. România se transformă iar dvs trebuie să fiţi partea care induce schimbări pe care le 
simte cetăţeanul în mod direct. Cunosc realizările dvs şi pot să vă spun că sunt impresionante. Lucrurile se mişcă 
foarte repede şi foarte bine. Vă amintiţi că am vizitat localităţi în care activaţi şi de obicei mi-am exprima opinia 
pozitivă. Fiind în interiorul lucrurilor câteodată nu-ţi dai seama cum se mişcă lucrurile sau cum se realizează, dar 
venind din afară se vede că se mişcă foarte bine", a mai spus preşedintele. 
Dragnea, despre declaraţiile şefului statului: Fiecare cu obsesiile lui. Iohannis face un deserviciu ţării 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat luni, referitor la semnalul de alarmă tras de preşedintele Klaus Iohannis, 
potrivit căruia România nu ar fi pregătită să preia preşedinţia Consiliului UE, că acesta aduce un mare deserviciu 
ţării. 
"Fiecare cu obsesiile lui. Klaus Iohannis are această obsesie din noaptea lui decembrie 2016. Bineînţeles. Sunt deja 
din ce în ce mai mulţi români care nu se mai lasă păcăliţi de minciunile lui Iohannis. De doi ani ne-a minţit, că nu 
sunt bani de pensii, că nu ne încadrăm în deficitul de 3%. Numai minciuni alarmiste şi s-a realizat ce ne-am asumat 
prin programul de guvernare. Aşa se va întâmpla şi de acum înainte. Guvernul e pregătit să getioneze cu succes 
preşedinţia Consiliului UE. Ceea ce Iohannis este să facă un deserviciu României, pentru că încearcă să inducă 
ideea că Guvernul din ţara lui, nu e pregătit de această preşedinţie. Acest lucru e incalificabil", a declarat Liviu 
Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Plenul Camerei Deputaţilor a aprobat, pe articole, OUG 90 privind infracţiunile din justiţie 
Plenul Camerei Deputaţilor a adoptat, luni, pe articole, în varianta Guvernului, proiectul de lege pentru aprobarea 
ordonanţei de urgenţă nr. 90/2018 privind unele măsuri pentru operaţionalizarea Secţiei pentru investigarea 
infracţiunilor din justiţie. 
Unul din amendamentele susţinute de USR şi UDMR a fost abrogarea posibilităţii pensionării anticipate a 
magistraţilor, propunerea fiind respinsă în plen. 
Proiectul de lege urmează să intre la votul final al deputaţilor în şedinţa de miercuri. Camera Deputaţilor este 
prima cameră sesizată în acest caz. 
Comisia parlamentară pentru legile justiţiei a adoptat, luni, cu modificări, legea pentru aprobarea Ordonanţei de 
urgenţă a Guvernului nr.92/2018 pentru modificarea şi completarea unor acte normative în domeniul justiţiei. 
Una din modificări se referă la abrogarea articolului privind continuarea detaşărilor pe perioada exercitării 
preşedinţiei rotative a Consiliului Uniunii Europene de către România 
„Prevederile art. I pct. 97 şi 98 din Legea nr. 242/2018 pentru modificarea şi completarea Legii nr. 303/2004 
privind statutul judecătorilor şi procurorilor, cu referire la art. 58 alin. (11) şi (12) din Legea nr. 303/2004 privind 
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statutul judecătorilor şi procurorilor, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, intră în vigoare la data 
de 30 iunie 2019, data finalizării exercitării preşedinţiei rotative a Consiliului Uniunii Europene de către România”, 
este articolul abrogat, luni, de comisia specială pentru legile justiţiei. 
Săptămâna trecută, parlamentarii au introdus un nou criteriu de eliberare din funcţie a judecătorilor şi 
procurorilor, respectiv „neîndeplinirea condiţiei privind buna reputaţie”. Astfel, judecătorii şi procurorii vor putea 
fi eliberaţi din funcţie ”în următoarele cazuri: (...) i) neîndeplinirea condiţiilor prevăzute la art. 14 alin. (2) lit. a) şi 
e) ori a condiţiei privind buna reputaţie, dacă în acest ultim caz se apreciază că nu se impune menţinerea în 
funcţie”. 
De asemenea, un alt amendament adoptat se referă la promovarea procurorilor la PÎCCJ. 
„Pentru a fi promovaţi în cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, procurorii trebuie să nu 
fi fost sancţionaţi disciplinar în ultimii 3 ani, să aibă o bună pregătire profesională, o conduită morală ireproşabilă, 
cel puţin 10 ani vechime în funcţia de procuror sau judecător, cel puţin gradul profesional corespunzător 
parchetului de pe lângă curtea de apel şi să fi fost declaraţi admişi în urma unui concurs organizat de către comisia 
constituită în acest scop”, prevede textul aprobat de comisia parlamentară. 
La propunerea Forumului Judecătorilor a fost introdus în OUG 92 un amendament care prevede că „Trecerea în 
rezerva sau în retragere a judecătorilor şi procurorilor militari, inclusiv ca urmare a pensionării, se face în 
condiţiile legii, după eliberarea din funcţie de către Preşedintele României”. 
Comisia parlamentară a mai decis să abroge un articol din legile justiţiei. 
„(2) Constituie vechime, în sensul prezentei legi, perioada în care o persoană a exercitat funcţia de notar de stat, 
această vechime aplicându-se persoanelor prevăzute la art. 82 alin. (1)-(5), precum şi foştilor notari de stat, chiar 
dacă la data pensionării au altă ocupaţie”, este articolul eliminat, la propunerea PSD, ALDE şi UNJR. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul a modificat legea privind Codul de procedură civilă, ca urmare a deciziei CCR 
Senatul a modificat, luni, prin reexaminare, legea privind Codul de procedură civilă, ca urmare a deciziei CCR care 
a adoptat parţial sesizarea ÎCCJ de neconstituţionalitate.atul a modificat legea privind Codul de procedură civilă, 
ca urmare  
Proiectul de lege pentru modificarea şi completarea Legii nr. 134/2010 privind Codul de procedură civilă, precum 
şi pentru modificarea şi completarea altor acte normative a fost adoptat cu 74 de voturi „pentru” şi 30 voturi 
„împotrivă”. Votul a fost reluat, în primă instanţă înregistrându-se doar 63 de voturi. 
Comisia specială comună a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru sistematizarea, unificarea şi asigurarea 
stabilităţii legislative în domeniul justiţiei a adoptat un raport favorabil, de admitere cu amendamente. 
„În procesele pornite începând cu data intrării în vigoare a prezentei legi, nu sunt supuse recursului hOtărârile 
pronunţate până la data de 19 iulie 2017, inclusiv în cererile prevăzute la art 94, pct 1 lit a-i din Legea nr 134/2010 
privind Codul de procedură civilă, republicată, cu modificările ulterioare, în cele privind navigaţia civilă şi 
activitatea în porturi, conflictele de muncă şi de asigurări sociale, în materie de expropiere, în cererile privind 
repararea prejudiciilor cauzate prin erori judiciae, precum şi în alte cereri evaluabile în bani în valoare de până la 
1.000.000 lei inclusiv. În procesele pornite anterior datei de 20 iulie 2017 inclusiv şi nesoluţionate prin hotărâre 
pronunţată până la data de 19 iulie 2017 inslusiv, precum şi în procesele portine începând cu data de 20 iulie 2017 
şi până la data de 31 decembrie 2018 inclusiv, nu sunt supuse recursului hotărârile pronunţate în cererile 
prevăzute la art 94 pct 1 litera a-i din Legea nr 134/2010 privind Codul de procedură civilă, republicată. De 
asemenea, în aceste procese nu sunt supuse recursului hotărârile date de instanţele de apel în cazurile în care 
legea prevede că hotărârile de primă instanţă sunt supuse numai apelului”, prevede modificările aduse articolului 
XVIII, în cadrul Comisiei pentru modificarea legilor justiţiei, în urma reexaminării. 
În forma adoptată de Parlament, articolul XVIII arăta astfel: „În procesele pornite începând cu data intrării în 
vigoare a prezentei legi şi până la data de 31 decembrie 2018 inclusiv nu sunt supuse recursului hotărârile 
pronunţate în cererile prevăzute la art 94 pct 1 litera a-i din Legea nr 134/2010 privind Codul de procedură civilă, 
republicată, cu modificările ulterioare, în cele privind navigaţia civilă şi activitatea în porturi, conflictele de muncp 
şi de asigurări sociale, în materie de expropriere. De asemenea, în aceste procese nu sunt supuse recursului 
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hotărârile date de instanţele de apel în cazurile în care legea prevede că hotărârile de primă instanţă sunt supuse 
numai apelului”. 
Iniţiatorii proiectului legislativ sunt mai mulţi parlamentari din PSD. 
Pe 12 iunie, Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a sesizat CCR cu privire la neconstituţionalitatea unor prevederi din 
actul normativ. Proiectul de lege a fost sesizat la CCR şi de către 80 deputaţi din PNL ŞI PMP, pe 26 iunie. 
Pe 4 iulie, Curtea Constituţională a admis sesizarea de neconstituţionalitate, prin Decizia nr. 454/ 04/07/2018. 
Astfel că proiectul legislativ s-a întors în Parlament pentru a se pune în acord cu decizia instituţiei. 
Senatorul a fost prima Cameră sesizată, Camera Deputaţilor fiind decizională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Legea offshore, promulgată de preşedintele Iohannis 
Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, luni, Legea privind unele măsuri necesare pentru implementarea 
operaţiunilor petroliere de către titularii de acorduri petroliere referitoare la perimetre petroliere offshore. 
"Impozitul asupra veniturilor suplimentare offshore (...) se calculează prin aplicarea unuia sau unor procente de 
calcul, după caz, asupra veniturilor suplimentare obţinute din vânzarea gazelor naturale extrase din perimetrele 
offshore, aşa cum acestea sunt determinate potrivit Anexei nr. 2 care face parte integrantă din prezenta lege, 
impozit din care se deduce valoarea investiţiilor în segmentul upstream. Impozitul asupra veniturilor suplimentare 
offshore ţine seama de preţul de referinţă stabilit de ANRM pentru calculul redevenţelor. Tranzacţiile desfăşurate 
sub preţul de referinţă se impozitează la preţul de referinţă. Procentele de calcul a impozitului se calculează pe 
baza preţurilor de vânzare a gazelor naturale practicate de către titularii de acorduri petroliere referitoare la 
perimetre petroliere offshore pe baza grilei de preţuri ajustate anual începând cu 1 ianuarie 2019 cu indicele 
anual al preţurilor de consum, după cum urmează: 30% din venitul suplimentar pentru preţurile de până la 85 
lei/MWh inclusiv, 15% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri mai mari decât 85 
lei/MWh şi mai mici sau egale cu 100 lei/MWh, 30% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor 
preţuri mai mari decât 100 lei/MWh şi mai mici sau egale cu 115 lei/MWh", se arată în actul normativ. 
Conform acestuia, limita maximă a deducerii investiţiilor în segmentul upstream nu poate depăşi 30% din totalul 
impozitului pe veniturile suplimentare offshore. 
Sumele datorate de titularii de acorduri petroliere referitoare la perimetrele offshore ca impozit asupra 
veniturilor suplimentare se colectează într-un cont special, utilizat pentru finanţarea şi extinderea reţelelor de 
distribuţie a gazelor naturale şi a racordurilor la sistemului naţional de transport gaze naturale, precum şi pentru 
finanţarea altor investiţii stabilite prin hotărâre a Guvernului, mai prevede legea. 
Potrivit legii, titularilor acordurilor petroliere aflate în curs de executare li se aplică regimul fiscal specific destinat 
activităţii de explorare, dezvoltare, exploatare şi abandonare, desfăşurate în baza acordurilor existente la data 
intrării în vigoare a actului normativ. 
În august, şeful statului a cerut reexaminarea acestei legi. 
"Considerăm că legea supusă reexaminării se impune a fi reanalizată de Parlament din perspectiva stabilităţii şi 
predictibilităţii pe termen lung a cadrului legal aplicabil acestui sector şi pentru evitarea potenţialelor efecte 
negative. Totodată, apreciem că prevederile legii supuse reexaminării ar trebui să cuprindă dispoziţii clare, lipsite 
de echivoc şi cu perspectivă durabilă, astfel încât să fie asigurat cadrul necesar dezvoltării parteneriatului stat - 
investitori, în sensul asigurării predictibilităţii necesare, iar economia românească să beneficieze pe termen lung 
de pe urma exploatării resurselor naturale din perimetrul Mării Negre", afirma preşedintele. 
Camera Deputaţilor, în calitate de for decizional, a adoptat pe 24 octombrie actul normativ, ca urmare a cererii de 
reexaminare.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Klaus Iohannis a promulgat legea privind restituirea sumelor pe taxa specială pentru autoturisme 
Klaus Iohannis a semnat, luni, decretul pentru promulgarea Legii privind restituirea sumelor reprezentând taxa 
specială pentru autoturisme şi autovehicule, taxa pe poluare pentru autovehicule, taxa pentru emisiile poluante 
provenite de la autovehicule şi timbrul de mediu pentru autovehicule. 
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Klaus Iohannis a semnat decretul pentru Legea pentru aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 52/2017 
privind restituirea sumelor reprezentând taxa specială pentru autoturisme şi autovehicule, taxa pe poluare pentru 
autovehicule, taxa pentru emisiile poluante provenite de la autovehicule şi timbrul de mediu pentru autovehicule. 
Proiectul de lege are ca obiect de reglementare restituirea pe cale administrativă, la cerere, a sumelor 
reprezentând taxa specială pentru autoturisme şi autovehicule, taxa pe poluare pentru autovehicule, taxa pentru 
emisiile poluante provenite de la autovehicule şi timbrul de mediu pentru autovehicule, actualizate cu dobânda 
prevăzută de Legea nr.207/2015 privind Codul de procedură fiscală, calculată de la momentul achitării taxei până 
la momentul restituirii efective. 
De asemenea, prin proiect s-a propus ca dreptul de a cere restituirea să se nască la data intrării în vigoare a 
prezentei ordonanţe de urgenţă, indiferent de momentul la care s-a perceput taxa, iar cererile de restituire să fie 
depuse până la data de 31.08.2018, sub sancţiunea decăderii. 
Cererea de restituire se soluţionează prin decizie emisă de organul fiscal central competent, potrivit art.77 din 
Legea nr.207/2015 şi se comunică contribuabilului. 
Proiectul de lege pentru aprobarea ordonantei de urgenta a fost adoptat de Camera Deputatilor pe 17 octombrie 
2018. 
Un alt decret semnat pentru promulgare de şeful statului priveşte Legea privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă 
a Guvernului nr. 68/2017 pentru completarea Ordonanţei de urgentă a Guvernului nr. 52/2017 privind restituirea 
sumelor reprezentând taxa specială pentru autoturisme şi autovehicule, taxa pe poluare pentru autovehicule, 
taxa pentru emisiile poluante provenite de la autovehicule şi timbrul de mediu pentru autovehicule. 
Proiectul de lege are ca obiect de reglementare completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr.52/2017, în 
scopul clarificării unor aspecte legate de procedura de restituire a taxelor prevăzute de respectivul act normativ şi 
pentru evitarea unor blocaje în procesul de restituire a sumelor. 
Astfel, proiectul de lege prevede modalitatea de lucru în două situaţii de excepţie: lipsa actului doveditor al plăţii 
pe care trebuie să-l anexeze contribuabilul, situaţie în care organul fiscal central efectuează verificarea existenţei 
acestuia în baza de date, precum şi situaţia în care autovehiculul pentru care sa plătit taxa nu a fost înmatriculat 
de către plătitor, în acest caz contribuabilul nu trebuie să anexeze copiile cărţii de identitate a vehiculului şi a 
certificatului de înmatriculare. De asemenea, se prevăd şi termenele în care se restituie sumele stabilite prin 
hotărâri judecătoreşti definitive, atât în cazul taxelor, cât şi în cazul timbrului de mediu. 
Proiectul de lege pentru aprobarea ordonantei de urgenta a fost adoptat de Camera Deputatilor tot pe 17 
octombrie 2018. 
Totodată, Klaus Iohannis a semnat şi decretul pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă 
a Guvernului nr. 29/2018 pentru completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 49/2015 privind 
gestionarea financiară a fondurilor europene nerambursabile aferente politicii agricole comune, politicii comune 
de pescuit şi politicii maritime integrate la nivelul Uniunii Europene, precum şi a fondurilor alocate de la bugetul 
de stat pentru perioada de programare 2014-2020 şi pentru modificarea şi completarea unor acte normative din 
domeniul garantării. 
Proiectul de lege are ca obiect de reglementare completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 49/2015 în 
sensul creării posibilităţii de finanţare a componentei reprezentând fondurile externe nerambursabile aferente 
plăţii beneficiarilor pentru cazurile în care între statul Român şi Comisia Europeană sunt în situaţii divergente – 
opinii diferite asupra cadrului legal aprobat de Comisia Europeană, divergenţe care se pot continua cu proceduri 
litigioase. 
Proiectul de lege pentru aprobarea ordonantei de urgenta a fost adoptat de Camera Deputatilor tot pe 17 
octombrie 2018. 
Un alt decret semnat pentru promulgare de Klaus Iohannis viează Legea pentru aprobarea Ordonanţei de urgenţă 
a Guvernului nr. 30/2018 privind instituirea unor măsuri în domeniul fondurilor europene şi pentru completarea 
unor acte normative. 
Proiectul de lege are ca obiect de reglementare instituirea unor măsuri în domeniul fondurilor europene, precum 
şi modificarea şi completarea unor dispoziţii ale Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr.40/2015 şi ale art.193 din 
Legea nr.95/2006. 
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Astfel, măsurile vizează: sporirea ritmului de implementare a programelor operaţionale, prin identificarea unor 
condiţii de decontare a unor cheltuieli eligibile în cadrul programului, deja efectuate de către beneficiarii de 
proiecte nefinalizate, şi includerea acestora în aplicaţii de plată către Comisia Europeană, în scopul îndeplinirii 
ţintelor de absorbţie în materia fondurilor europene, precum şi instituirea posibilităţii asigurării din bugetul de 
stat a sumelor necesare cofinanţării proiectelor cu finanţare europeană nerambursabilă, ai căror beneficiari sunt 
spitalele. 
Proiectul de lege pentru aprobarea ordonantei de urgenta a fost adoptat de Camera Deputatilor tot pe 17 
octombrie 2018. 
De altfel, Klaus Iohannis a semnat şi decretul pentru promulgarea Legii privind unele măsuri necesare pentru 
implementarea operaţiunilor petroliere de către titularii de acorduri petroliere referitoare la perimetre petroliere 
offshore. 
Camerei Deputaţilor a votat, în calitate de for decizional, legea offshore privind condiţiile în care se vor realiza 
exploatările de gaze din Marea Neagră. Investitorii sunt obligaţi să tranzacţioneze 50% din gaze pe bursa din 
România, iar 25% din angajaţi trebuie să fie români. 
Legea offshore a fost aprobată în Camera Deputaţilor, în calitate de for decizional, cu 170 de voturi ”pentru”, trei 
”împotrivă” şi o abţinere. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mai mulți bani pentru spitale: Legea a fost promulgată de președintele Klaus Iohannis 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, luni, decretul de promulgare a legii pentru aprobarea OUG 30/2018 privind 
instituirea unor măsuri în domeniul fondurilor europene şi pentru completarea unor acte normative. 
Aceste măsuri privesc lărgirea ariei proiectelor nefinalizate ale căror cheltuieli pot fi decontate din fonduri 
europene, precum şi posibilitatea asigurării din bugetul de stat a sumelor necesare cofinanţării proiectelor cu 
finanţare europeană nerambursabilă pentru spitale. 
Legea are ca obiect de reglementare instituirea unor măsuri în domeniul fondurilor europene, care vizează: 
sporirea ritmului de implementare a programelor operaţionale, prin identificarea unor condiţii de decontare a 
unor cheltuieli eligibile în cadrul programului, deja efectuate de către beneficiarii de proiecte nefinalizate, şi 
includerea acestora în aplicaţii de plată către Comisia Europeană, precum şi instituirea posibilităţii asigurării din 
bugetul de stat a sumelor necesare cofinanţării proiectelor cu finanţare europeană nerambursabilă, ai căror 
beneficiari sunt spitalele. 
"În perioada de programare 2014 - 2020 sunt eligibile din fonduri europene structurale şi de investiţii cheltuielile 
aferente proiectelor nefinalizate finanţate integral sau parţial din bugetul de stat, din bugetul asigurărilor sociale 
de stat sau din bugetele fondurilor speciale, din bugete locale sau din bugetele instituţiilor finanţate integral din 
venituri proprii, din împrumuturi de la instituţii financiare internaţionale sau bănci de dezvoltare/ cooperare 
internaţională sau finanţate în cadrul programelor operaţionale 2007 - 2013, din fonduri externe nerambursabile 
şi cofinanţare de la bugetul de stat", prevede textul. 
Actul normativ stipulează că "spitalele publice din reţeaua Ministerului Sănătăţii şi Ministerului Transporturilor, 
beneficiare ale unor proiecte finanţate din fonduri europene în perioada de programare 2014 - 2020, pot primi, în 
completare, sume de la bugetul de stat, prin transferuri din bugetul Ministerului Sănătăţii şi Ministerului 
Transporturilor, după caz, pentru finanţarea cofinanţării care trebuie asigurată de către beneficiari potrivit 
contractelor de finanţare sau acordurilor de parteneriat. 
Tot luni, preşedintele Iohannis a semnat decretul pentru promulgarea Legii privind aprobarea OUG 29/2018 
pentru completarea Ordonanţei de Urgenţă a Guvernului nr. 49/2015 privind gestionarea financiară a fondurilor 
europene nerambursabile aferente politicii agricole comune, politicii comune de pescuit şi politicii maritime 
integrate la nivelul Uniunii Europene, precum şi a fondurilor alocate de la bugetul de stat pentru perioada de 
programare 2014 - 2020 şi pentru modificarea şi completarea unor acte normative din domeniul garantării. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Legea prin care funcţia de Avocat al Poporului este asimilată cu cea de ministru, trimisă la CCR de Iohannis 
Preşedintele Klaus Iohannis a trimis luni Curţii Constituţionale a României (CCR) o sesizare de 
neconstituţionalitate asupra Legii pentru modificarea şi completarea Legii nr. 35/1997 privind organizarea şi 
funcţionarea instituţiei Avocatul Poporului, prin care funcţia de Avocat al Poporului este asimilată ca rang cu 
funcţia de ministru, beneficiind în mod corespunzător de toate drepturile acestuia. 
"Apreciem că această lege a fost adoptată cu nerespectarea prevederilor constituţionale ale art. 75 alin. (2) 
coroborate cu cele ale art. 61 alin. (2), precum şi cu cele ale art. 147 alin. (4), iar prin conţinutul său actul normativ 
are prevederi care sunt contrare dispoziţiilor constituţionale consacrate prin art. 1 alin. (5), art. 16 alin. (1), 
precum şi prin art. 138 alin. (5) coroborat cu art. 111 alin. (1)", se arată în sesizarea transmisă preşedintelui CCR, 
Valer Dorneanu. 
Şeful statului menţionează că legea a fost transmisă de Parlament spre promulgare pe 24 octombrie. 
Potrivit preşedintelui, legea încalcă prevederile constituţionale fiind dezbătută şi adoptată de prima Cameră 
sesizată, respectiv Camera Deputaţilor, cu depăşirea termenului de 60 de zile prevăzut de Legea fundamentală. 
El adaugă că Guvernul a transmis punctul de vedere cu privire la această iniţiativă pe 18 mai, deşi termenul stabilit 
de Biroul permanent al Camerei Deputaţilor era 26 februarie. 
Iohannis precizează că prin acest act normativ legiuitorul a instituit o pensie specială pentru judecătorii Curţii 
Constituţionale, în cuantum variabil, fără să se refere şi la cei care au exercitat în trecut această funcţie. 
"Spre deosebire de pensia stabilită pentru judecătorii Curţii Constituţionale, legea criticată acordă pensie specială 
atât pentru Avocatul Poporului în funcţie, cât şi pentru persoanele care au exercitat în trecut această funcţie, fiind 
neclar dacă acest drept se cuvine inclusiv persoanelor care au deţinut funcţia de Avocat al Poporului şi au pierdut 
această calitate datorită revocării lor din funcţie de către Parlament ca urmare a încălcării Constituţiei şi a legilor, 
în condiţiile stabilite de lege", se explică în sesizare. 
Potrivit sursei citate, actul normativ criticat prevede că pensia de serviciu a Avocatului Poporului se actualizează în 
raport cu indemnizaţia judecătorilor Curţii Constituţionale şi se impozitează conform legii. 
"Analizând aceste dispoziţii în coroborare cu cele prevăzute la art. I pct. 8 referitoare la stabilirea şi calculul 
pensiei de serviciu al Avocatului Poporului, considerăm că textele sunt neclare în ceea ce priveşte cuantumul 
pensiei rezultate, întrucât nu reiese dacă aceasta se va stabili şi se va actualiza în raport cu indemnizaţia 
Avocatului Poporului sau cu indemnizaţia judecătorilor Curţii Constituţionale. În atare condiţii, rezultă că art. I pct. 
8 şi pct. 9 din legea criticată sunt neclare în ceea ce priveşte condiţiile şi procedura de stabilire a pensiei 
Avocatului Poporului prin raportare la condiţiile şi procedura de stabilire a pensiei judecătorilor Curţii 
Constituţionale şi, prin urmare, contravin cerinţelor de claritate şi previzibilitate instituite prin art. 1 alin. (5) din 
Constituţie", susţine şeful statului. 
Preşedintele Iohannis consideră că acordarea unor pensii speciale pentru Avocatul Poporului şi adjuncţii săi 
constituie un privilegiu nejustificat faţă de ceilalţi demnitari cu acelaşi rang. 
"În cadrul aceleiaşi categorii de demnitari, legiuitorul nu poate face nicio diferenţiere cu privire la îndreptăţirea 
unora sau altora de a beneficia de dreptul la pensie specială decât cu încălcarea art. 16 alin. (1) din Constituţie 
conform căruia cetăţenii sunt egali în faţa legii şi a autorităţilor publice, fără privilegii şi fără discriminări, 
instituind un privilegiu nejustificat pe baza unor criterii rezonabile şi obiective", se arată în sesizarea de 
neconstituţionalitate. 
Şeful statului critică şi prevederea potrivit căreia, dacă în funcţia de Avocat al Poporului este numit un consilier 
juridic sau o persoană din cadrul instituţiei Avocatul Poporului, rezervarea postului acestuia/acesteia este 
obligatorie. 
"În opinia noastră, prin această prevedere, se instituie un privilegiu pentru foştii adjuncţi ai Avocatului Poporului 
la ocuparea unui post în cadrul instituţiei, în detrimentul altor persoane care ar îndeplini criteriile cerute pentru 
ocuparea respectivului post prin concurs. Textul prezintă neclarităţi întrucât acesta nu precizează dacă aceste 
funcţii reprezintă temei pentru rezervarea şi ocuparea ulterioară a postului chiar şi de către o persoană care a 
deţinut funcţia de Avocat al Poporului, însă a fost revocată pentru cauze imputabile acesteia, potrivit legii. În cazul 
dispoziţiilor avute în vedere din legea dedusă controlului de constituţionalitate nu rezultă de ce calitatea de 
adjunct al Avocatului Poporului, care a încetat în condiţiile legii (de exemplu, pentru incompatibilitate), poate 
constitui o justificare obiectivă şi rezonabilă pentru a reglementa o procedură de ocupare a unui post vacant, 
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derogatorie de la regula conform căreia posturile vacante plătite din fonduri publice se ocupă prin concurs", 
afirmă el. 
Preşedintele Iohannis critică şi dispoziţiile potrivit cărora personalul contractual, respectiv şoferii beneficiază de 
salarii stabilite la nivelul în plată aferent funcţiilor similare din cadrul serviciilor Parlamentului. 
Prin reglementările acestei legi se generează noi cheltuieli de fonduri publice necesare plăţii unor categorii de 
pensii speciale, pensii anticipate şi a unor cheltuieli cu veniturile încadrate pe alte grile de salarizare, menţionează 
Klaus Iohannis, care adaugă că iniţiatorii nu au precizat care este impactul bugetar şi care sunt sursele din care să 
se asigure acoperirea cheltuielilor generate de propunerea legislativă. 
"Vă solicit să admiteţi sesizarea de neconstituţionalitate şi să constataţi că Legea pentru modificarea şi 
completarea Legii nr. 35/1997 privind organizarea şi funcţionarea instituţiei Avocatul Poporului este 
neconstituţională", conchide Iohannis. 
Propunerea legislativă a fost iniţiată de senatorul PSD Şerban Nicolae şi deputaţii PSD Florin Iordache şi Eugen 
Nicolicea.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Cine il va inlocui pe Negrescu in Guvern. PSD decide azi si cine preia Ministerul Educatiei 
Guvernul Dancila are doi ministri lipsa in acest moment - la Educatie (unde Rovana Plumb este interimar dupa 
demisia lui Valentin Popa) si la Afaceri Europene (un domeniu cheie in acest moment lasat fara responsabil de 
Victor Negrescu). 
Secretarul de stat din MAE, George Ciamba, ar fi o varianta luata in calcul de premierul Viorica Dancila pentru 
functia de ministru delegat pentru Afaceri Europene, au declarat luni surse guvernamentale. 
Tot marti, Biroul Permanent National al PSD se va reuni, de la ora 11:00, pe ordinea de zi fiind analizarea 
propunerilor de candidati pentru functia de ministru al Educatiei, spun surse social-democrate. 
Asta pentru ca vineri expira interimatul de 45 de zile al Rovanei Plumb la Ministerul Educatiei. 
Cine este George Ciamba 
George Ciamba este diplomat de cariera si lucreaza in Ministerul Afacerilor Externe al Romaniei din decembrie 
1990, potrivit site-ului MAE. 
Din noiembrie 2012 este secretar de stat pentru Afaceri Europene. Anterior, George Ciamba a fost ambasador al 
Romaniei in Republica Elena. Intre 1999 - 2003, George Ciamba a fost ambasador al Romaniei in Republica Turca, 
precum si Reprezentant Permanent al Romaniei la Organizatia Cooperarii Economice la Marea Neagra, intre 2001 
- 2003. 
George Ciamba a absolvit Facultatea de Inginerie Electronica (1989); detine o diploma de studii aprofundate in 
relatii internationale, obtinuta ca sef de promotie in 1993, din partea Universitatii Bucuresti si a MAE; a urmat 
cursurile Programului de Economie si Relatii Internationale la Hoover Institution - Universitatea Stanford (1992) si 
a fost selectat sa participe la Programul "International Visitor" pentru lideri in formare pe probleme de politica 
externa al Agentiei de Informatii a SUA (1997). 
A publicat articole in domeniul relatiilor internationale, cu accent pe Parteneriatul Strategic dintre Romania si 
SUA, respectiv integrarea euro-atlantica a Romaniei. 
Demisie sau demitere? 
Presa centrala a relatat sambata ca ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, si-ar fi depus 
demisia din functie. Insa, pe masura ce au aparut tot mai multe informatii pe acest subiect, a devenit tot mai 
incert daca Negrescu a fost demis sau si-a dat el demisia. 
Intrebata, la un post de televiziune, daca poate confirma aceasta informatie, Rovana Plumb, ministru al Fondurilor 
Europene, a precizat: "Din cate inteleg, s-a produs aceasta demisie a domnului Negrescu". 
Duminica, Negrescu a facut o serie de precizari pe Facebook legate de pregatirea preluarii de catre Romania a 
Presedintiei Consiliului UE. 
"Cel mai important lucru este ca tot procesul de pregatire a Presedintiei Romaniei la Consiliul UE este in grafic 
atat pe dimensiunea politica, cat si logistica. Totul este deja gata in masura in care nu se doresc schimbari majore 
fata de planurile aprobate de Guvernul Romaniei sau de consiliul interministerial privind Presedintia Consiliului UE 
prezidat de primul-ministru", a sustinut el. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
"Interesant este ca acum doua zile activitatea noastra era considerata ca fiind foarte buna, cu rezultate. Ramane 
de analizat daca atacarea cu agresivitate in presa, la doar cateva minute dupa ce un zvon a aparut miraculos pe 
surse, a unui coleg de Guvern si de partid este normala si o reala dovada de colegialitate si sustinere. Am spus-o 
inca din momentul in care am parasit functia de europarlamentar pentru aceasta responsabilitate: Nu am mize 
personale! Este o onoare pentru mine sa reprezint Romania!", a scris Negrescu, evitand sa spuna si el ce s-a 
intamplat exact. 
El a subliniat ca parcursul european al Romaniei trebuie sa continue. "Vineri cand am plecat de la birou am lasat 
totul la zi si pregatit pentru urmatoarea saptamana de lucru. Dorinta mea este ca proiectul sa aiba continuitate. 
(...) Si benevol as lucra pentru Romania la un proiect atat de important daca se doreste acest lucru", a adaugat 
Victor Negrescu. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Gabriela Firea face acuzații PENALE la adresa lui Liviu Dragnea: 'E abuz de putere! O minte care nu mai are 
demult legătură cu realitatea'  
Gabriela Firea a declarat, luni seara, că se aştepta la ”mai multă bărbăţie, în special bărbăţie politică” din partea 
lui Liviu Dragnea, respectiv acesta să recunoască faptul că a avut o întâlnire cu primari de sectoare despre 
reorganizarea administrativă a Capitalei. Firea îl acuză pe liderul PSD de ”abuz de putere” şi spune că, pentru 
decizii atât de importante, este necesar ca bucureştenii să fie chemaţi la referendum. 
”Consider că e un abuz de putere o întâlnire cu primarii de sector. E incalificabil, nu are bărbăția să recunoască. 
Transmofrmarea celor 6 sectoare în UAT, așa cum vrea domnul Dragnea, ce ar însemna? Fiecare sector ar face 
transport doar în sectorul respectiv. Ce vom face cu rețeaua de termoficare? Va veni domnul Dragnea și va tăia 
din conducte. Doar o minte care nu mai are demult legătură cu realitatea de ceva timp poate să gândească așa 
ceva. Cetățenii trebuie să spună dacă sunt de acord să împartă Bucureștiul în 6 orășele, ca în Beirut. Dar, acolo a 
fost război. Suntem și noi în război și nu ne dăm seama? 
Unii dintre primarii de sector sunt de acord cu această situație neconstituțională, pe care domnul Dragnea o 
neagă. Conflictul politic spulberă orice rațiune. Eu sper că nu va fi adoptată Ordonanța prin care se dorește 
ruperea capitalei, rupând bugetul și rupând patrimoniul. Păi, înseamnă că, dacă domul Dragnea vrea, Clujul va fi 
împărțit în câteva orașe, Aradul, Constanța, Iașiul la fel.”, a spus Gabriela Firea. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Gabriela Firea, lămuriri despre preţul încălzirii la iarnă 
Primarul general Gabriela Firea a dat asigurări că preţul gigacaloriei pentru bucureşteni nu va creşte în această 
iarnă. 
„O altă intoxicare, că Firea v-a păcălit şi că în această iarnă se va umfla factura. Faptul că ELCEN a cerut o creştere 
de tarif pentru gigacalorie nu înseamnă că cetăţenii vor avea de suferit. Dacă vor fi modificări de preţ, Primăria îşi 
asumă că avem resursele necesare suficiente, până ni le taie Dragnea, să achităm surplusul la subvenţie”, a 
declarat Gabriela Firea. 
Ea a subliniat că nu conduce activitatea la primărie cu ochii la sondajele de opinie: „Nu candidăm la nimic, nu 
intoxicăm bucureştenii de pe acum”. 
ELCEN a solicitat Autorităţii Naţionale de Reglementare în domeniul Energiei (ANRE) o majorare a preţului de 
producţie al gigacaloriei cu aproximativ 10%, a declarat, luni, Claudiu Creţu, administratorul special al celui mai 
mare producător de energie termică din România. 
În prezent, preţul gigacaloriei este de 163,03 de lei cu TVA pentru consumatorii casnici. Din acest preţ, tariful 
gigacaloriei nu a suportat modificări faţă de anul precedent, precizează municipalitatea. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Dragnea prezintă încă o VALIZĂ, despre care spune că a fost găsită „de un localnic din Sibiu”. Şeful PSD l-a 
acuzat pe Iohannis că a omis unele sume în declaraţia de avere şi a prezentat un filmuleţ 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a venit luni în Parlament cu o valiză mai mare decât cele două prezentate anterior, 
care conţine documente şi mai multe stick-uri, spunând că valiza a fost găsită "de un localnic din Sibiu" 
"Azi este a doua zi de luni şi este a doua valiză. Un localnic din Sibiu a zis că a găsit-o în curte şi a dat-o unui 
prieten, care a dat-o altui prieten şi care prietenul acela cică a devenit martor sub acoperire. Acestea sunt nişte 
stick-uri pe care o să vi le oferim", a spus liderul PSD. 
"Am văzut cu toţii că de foarte multe ori, deşi există unii jurnalişti care fac dezvăluiri bine documentate, cu privire 
la activitatea infeacţională a domnului Iohannis, aceste ştiri mor foarte repede. Foarte, foarte ciudat. Şi am zis să 
continui eu. Eu cred că românii au un drept legitim cine este cu adevărat acest personal. Ceea ce vedem la acest 
preşedinte fake, adică fals, este un personaj de carton susţinut de statul paralel. Mulţi l-au descris ca un şef de 
clan, cu toate acţiunile întreprinse. Putem vorbi despre 17 dosare penale. Acest domn care vorbea despre penali 
şi despre penalii cocoţaţi în vârful statului. Pău dumnealui este penal, deci s-a cocoţat în vârful statului. În timp ce 
făcea pe Albă ca Zăpada şi arăta cu degetul era posibilul penal în vârful statului",a mai spus Dragnea. 
Liderul PSD a ironizat şi prezenţa şefului statului la Adunarea Generală a Asociaţiei Municipiilor din România, 
întrebând jurnaliştii: "A terminat domnul Iohannis la domnul Negoiţă? A terminat? Ca să nu îl întrerupem". 
Dragnea: Iohannis a omis unele sume în declaraţia de avere. Săptămâna viitoare vin cu a treia valiză 
Liviu Dragnea l-a acuzat pe Klaus Iohannis că a omis unele sume în declaraţia de avere, încasate din închirierea 
unor imobile, spunând că în timp ce acuză, aşa arată lucruri "bine făcut" al preşedintelui. 
"România lucrului bine făcut. Asta ne spunea domnul Iohannis care nu şi-a trecut în declaraţia de avere sumele cu 
acea bancă comercială, plătite în avans pentru a închiria. Procurorii nu au cercetat, l-au protejat. Alte dosare au 
fost închise şi cred că vor urma să apară dosare. Săptămâna viitoare luni voi veni cu a treia valiză. A treia, nu a 
patra. Aceea a fost cu gogoşi, dar n-aţi vrut nici dvs să înghiţi gogoşile acelea?", a declarat Liviu Dragnea. 
Ulterior, dragnea a prezentat un filmuleţ care arăta tranzacţiile făcute de şeful statului şi care nu apar în 
declaraţia de avere. 
"Am văzut cu toţii că de foarte multe ori, deşi există unii jurnalişti care fac dezvăluiri bine documentate, cu privire 
la activitatea infeacţională a domnului Iohannis, aceste ştiri mor foarte repede. Foarte, foarte ciudat. Şi am zis să 
continui eu. Eu cred că românii au un drept legitim cine este cu adevărat acest personal. Ceea ce vedem la acest 
preşedinte fake, adică fals, este un personaj de carton susţinut de statul paralel. Mulţi l-au descris ca un şef de 
clan, cu toate acţiunile întreprinse. Putem vorbi despre 17 dosare penale. Acest domn care vorbea despre penali 
şi despre penalii cocoţaţi în vârful statului. Pău dumnealui este penal, deci s-a cocoţat în vârful statului. În timp ce 
făcea pe Albă ca Zăpada şi arăta cu degetul era posibilul penal în vârful statului",a mai spus Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Reactia Comisiei Europene in cazul GDPR - #TeleormanLeaks 
Comisia Europeana, prin purtatorul sau de cuvant, Margaritis Schinas, a precizat luni ca protectia datelor trebuie 
sa fie in echilibru cu libertatea de exprimare si de informare. Este prima reactie oficiala de la Bruxelles, dupa 
izbucnirea scandalului #TeleormanLeaks. 
Iata declaratiile oficialului CE, publicate chiar de RISE Project: 
"Dreptul la protectia datelor personale nu este unul absolut. Articolul 85 din GDPR enunta clar ca protectia 
datelor trebuie sa fie in echilibru cu libertatea de exprimare si de informare. A folosi GDPR impotriva acestor 
doua drepturi fundamentale ar reprezenta un abuz clar al Regulamentului. 
Prin urmare, este de maxima importanta ca autoritatile romane sa implementeze aceasta obligatie in legislatia 
nationala, sa asigure exceptii si derogari in special pentru protejarea surselor jurnalistice in fata autoritatii 
nationale pentru protectia datelor, acolo unde este necesar, si pentru respectarea libertatii de exprimare si de 
informare in raport cu presa. 
Acesta (GDPR - n.red.) nu poate fi folosit ca o usa laterala care ar permite oamenilor sa abuzeze aceste drepturi, 
sa-i forteze (pe jurnalisti - n.red.) sa faca lucruri pe care, altfel, au dreptul sa nu le faca, in conformitate cu 
libertatea de exprimare, de informare si cu protejarea surselor." 
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Amintim ca, pe 8 noimebrie, RISE Project a facut publica o adresa prin care Autoritatea Nationala de 
Supraveghere a Prelucrarii Datelor cu Caracter Personal (ASPDCP) le cerea jurnalistilor sa isi dezvaluie sursele in 
cazul Teleorman Leaks. In plus, Autoritatea le solicita acestora sa mentioneze temeiul legal in care au folosit date 
cu caracter personal ale persoanelor a caror activitate era descrisa in investigatia jurnalistica si cerea punerea la 
dispozitie a tuturor celorlalte informatii legate de subiect care contin date cu caracter personal. 
Nu in ultimul rand, Autoritatea cerea informatii privind alte situatii in care au fost dezvaluite datele si despre 
suportul pe care jurnalistii le detin. De asemenea, jurnalistilor li se cerea sa explice cum au anuntat persoanele 
vizate de investigatie ca datele personale le vor fi prelucrate. 
ASPDCP sustinea ca solicita informatii in contextul in care, potrivit legii, este insarcinata sa vegheze la respectarea 
prevederilor Regulamentului General pentru Protectia Datelor (GDPR), in vigoare in toate statele membre 
incepand cu data de 25 mai 2018. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Opoziţia va vota pentru încuviinţarea începerii urmăririi penale pentru Călin Popescu Tăriceanu 
Opoziţia va vota pentru ridicarea imunităţii şi pentru încuviinţarea începerii urmăririi penale privind dosarul DNA 
în care preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, este suspectat de luare de mită. 
„Sper ca dl. Tăriceanu va avea demnitatea să nu se ascundă după o imunitate şi să accepte ancheta care înţeleg că 
se desfăşoară în momentul de faţă. Oricum, este un element important pe care vreau să-l transmit: dl. Tăriceanu 
este liniştit datorită faptului că Codul Penal şi Codul de procedură penală în forma în care au fost propuse, unde 
termenul de prescripţie a fost redus de la 10 ani la 8 ani, de fapt, chiar dacă va începe această anchetă a faptelor 
domniei sale vor fi prescrise.(...) USR va vota pentru ridicarea imunităţii şi pentru începere urmăririi penale, 
pentru că este un lucru firesc, mai ales că nu mai este o chestiune de voinţă, ci este de cerinţă.”, a declarat, luni, la 
Palatul Parlamentului, Dan Barna. 
De asemenea, secretarul general al PNL, Robert Sighiartău, a spus, luni, că Biroul executiv al partidului a mandatat 
grupul PNL, de la Senat, de a vota la vedere pentru cererea de urmărire penală din partea DNA în cazul 
preşedintelui Senatului, domnul Călin Popescu-Tăriceanu. 
„Biroul executiv a mandatat grupul Partidului Naţional Liberal, de la Senat, de a vota la vedere pentru cererea de 
urmărire penală din partea DNA în cazul preşedintelui Senatului, domnul Călin Popescu-Tăriceanu.De asemenea, 
Partidul Naţional Liberal, cere celeritate, solicită celeritate Biroului permanent de la Senat pentru rezolvarea şi 
pentru a da mai departe curs cererii DNA cu privire la acest caz de urmărire penală cu privire la preşedintele 
Senatului, domnul Călin Popescu Tăriceanu”, a afirmat secretarul general al PNL, Robert Sighiartău, după BEx PNL. 
Totodată, PNL doreşte ca liderul Senatului să meargă în faţa Justiţiei pentru a-şi dovedi nevinovăţia. 
„Având în vedere că inclusiv dânsul, din câte am văzut şi am auzit, îşi doreşte soluţionarea cât mai repede a 
acestei speţe, ne dorim şi noi cât mai repede ca domnul Călin Popescu Tăriceanu să meargă în faţa Justiţiei şi să îşi 
dovedească nevinovăţia, dacă este aşa cum a spus el, dar ne dorim ca această cerere de urmărire din partea DNA 
să intre cât mai repede în Biroul permanent mai apoi la Senat, iar Partidul Naţional Liberal va vota pentru această 
cerere din partea DNA, la vedere.”, a completat Sighiartău. 
Mai mult, liderul PMP, Eugen Tomac, i-a cerut preşedintelui Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, să demisioneze 
din funcţie. 
„Căline, îţi dau un sfat preţios! Cred că ar fi bine pentru toată lumea să arăţi că ai demnitate. Ce-ar fi să să fii om 
de stat şi să demisionezi din Parlament, să arăţi că nu te ascunzi după imunitatea parlamentară?! Nu ar fi prima 
oară. S-a întâmplat şi în 1996. Părerea mea e că Dragnea a considerat că vrei prea mult. Bine, e şi părerea mea ca 
fotoliul de la Cotroceni e prea mult pentru tine!”, a scris Eugen Tomac pe Facebook. 
DNA a anunţat, joi, că preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, este acuzat că ar fi primit aproape 800.000 
de dolari de la de la reprezentanţii unei companii austriece pentru a încheia mai multe acte adiţionale la un 
contract comercial, banii fiind folosiţi pentru campania electorală. 
(Sursa: Mediafax) 
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 C.E. ne dă bani doar pentru sectorul urban al metroului spre Otopeni 
Magistrala de metrou M6 va avea finanţare europeană nerambursabilă asigurată doar pe jumătate din 
distanţă. Celălalt segment rămâne în analiză. În Uniunea Europeană doar cinci aeroporturi din 30 sunt legate 
prin metrou de oraș, în restul legătura făcându-se feroviar. 
ONG-ul Asociaţia Pro Infrastructură a avertizat luni că magistrala de metrou M6 (1 Mai-Aeroportul Otopeni) va 
avea finanţare europeană nerambursabilă asigurată doar pe jumătate din distanţă, din cauza eşecului autorităţilor 
române de a lămuri îngrijorările exprimate de Comisia Europeană (CE), potrivit News.ro. 
”Magistrala de metrou M6 (1 Mai-Aeroportul Otopeni) va avea finanţare europeană nerambursabilă asigurată 
doar pe jumătate din distanţă, adică doar până la Staţia Tokyo (zona Mall Băneasa). Decizia vine în urma eşecului 
autorităţilor române de a lămuri îngrijorările exprimate de Comisia Europeană (CE) prin scrisoarea ("Request for 
Clarifications") trimisă la Bucureşti în 16.02.2018”, se arată într-o postare pe Facebook. 
Asociaţia Pro Infrastructură a subliniat că, pentru accesul la document, a trebuit să dea în judecată Ministerul 
Fondurilor Europene (MFE) şi instanţa a dat dreptate ONG-ului în 13 septembrie. MFE nu a făcut recurs, iar 
săptămâna trecută ONG-ul a primit documentul respectiv. 
”În scrisoare, experţii de la Bruxelles prezintă şase "aspecte critice" (alături de altele secundare) în vederea 
obţinerii finanţării nerambursabile, dintre care două extrem de grave: absenţa unei analize de opţiuni veritabile şi 
estimarea costurilor la un nivel prea scăzut”, se arată în postare. 
Mai mult de atât, Comisia susţine că Magistrala M6 nu ţine cont de construirea noului terminal T2 la Aeroportul 
Otopeni în est (spre Autostrada A3), iar studiul de trafic nu este de încredere. 
”La fel de important este deranjul creat pe DN1 în timpul execuţiei staţiilor în galerie deschisă, iar autorităţile 
române sunt prea optimiste cu privire la implementarea proiectului în 4,5 ani (unul aferent licitaţiei şi alţi 3,5 de 
lucrări în teren)”, susţine ONG-ul. 
Din februarie şi până în septembrie, au fost mai multe runde de dialog între partea română şi specialiştii europeni, 
iar în 6 noiembrie, ministrul Fondurilor Europene, Rovana Plumb, a confirmat public că vom primi bani doar 
pentru sectorul 1 Mai-Tokyo (Mall Băneasa), adică 6 staţii din totalul de 12, potrivit ONG-ului. 
”Valoarea totală estimată este de aproximativ 6,35 miliarde lei (inclusiv TVA), din care fondurile europene vor 
acoperi doar 2,36 miliarde. În jur de 416,5 milioane lei reprezintă contribuţia de la bugetul de stat, iar aproape 
1,46 miliarde lei vor veni din împrumutul JICA (Guvernul Japoniei). Vinerea trecută cererea de finanţare a fost 
retrimisă la Bruxelles pe noile coordonate”, se arată în postare. 
Asociaţia consideră că responsabilii din minister sunt nerealişti, precizând termenul de 31.12.2023 pentru 
implementarea investiţiei, lucrările urmând să fie demarate în 2019. 
”În opinia noastră, aceste promisiuni sunt fanteziste, mai ales dacă ne uităm la întârzierile de pe Magistrala M5 
Drumul Taberei-Eroilor (începută la sfârşitul lui 2011 şi încă nefinalizată)”, se arată în postare. 
În acest context, asociaţia solicită oficialilor din Ministerul Transporturilor şi Metrorex să înţeleagă semnificaţia 
reală a deciziei Comisiei Europene şi să se concentreze pe accelerarea proiectelor pe Magistralele 5 (Eroilor-
Iancului), 4 (Gara de Nord-Progresul) şi 7 (Rahova-Colentina), linii care deservesc cartiere dense, cu trafic 
semnificativ, prioritare în faţa secţiunii Tokyo-Otopeni a M6. 
Doar cinci din 30 de aeroporturi au metrou 
O statistică a Comisiei Europene indica faptul că din 30 de aeroporturi luate în analiză doar cinci au legătură prin 
linie de metrou. În cazul celorlalte conexiunea se face prin linie de tren sau autobuze. În cazul Bucureștiului linia 
de tren ajunge la localitatea Balotești, la câțiva kilometri de Otopeni. Un proiect al Ministerului Transporturilor 
prevede construirea unei completări a rețelei feroviare între Balotești și Otopeni. Acest proiect ar fi mult mai 
ieftin decât realizarea a câțiva kilometri de rețea subterană de metrou și ar permite disponibiiizarea unor sume 
importante nerambursabile primite de la CE spre proiecte mai urgente. 
(Sursa: news.ro) 
 

 România riscă un nou infringement pe mediu! Investigație EXPLOZIVĂ - 1,2 milioane mc de lemn au dispărut 
din parcurile naţionale 
O cantitate de 1,2 milioane de metri cubi de lemn a fost exploatată din parcurile naţionale ale României, începând 
din anul 2014 până în prezent, asta înseamnă că o pădure seculară de 3.600 de hectare a dispărut, echivalentul a 
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7.200 de terenuri de fotbal, a declarat, luni, într-o conferinţă de presă, Andrei Ciurcanu, investigator Agent Green, 
conform agerpres.ro.  
Reprezentantul Agent Green a atras atenţia că oficialii europeni au afirmat, la ultima întâlnire avută în urmă cu 
patru zile la Bruxelles, că România riscă un nou infringement pe mediu din cauza exploatărilor ilegale de lemn.  
"România traversează una dintre cele mai grave crize de mediu înregistrate la nivelul Uniunii Europene, iar 
distrugerile şi exploatările care se petrec în Parcurile Naţionale şi siturile Natura 2000, arii naturale teoretic 
protejate prin lege, au ajuns săptămâna trecută în atenţia oficialilor de la Bruxelles, când Agent Green şi 
EuroNatur au prezentat în premieră membrilor Parlamentului European şi ai Comisiei Europene derapajele şi 
abuzurile care sunt permise şi încurajate de autorităţile din România. Investigaţia noastră a fost realizată prin 
metode jurnalistice, pentru că instituţiile statului cărora le-am solicitat informaţii despre amenajamentele din 
România ne-au refuzat. De exemplu, Romsilva ne-a spus că aceste date sunt secrete. Din 2014 şi până în prezent, 
România a pierdut prin exploatări la scară industrială echivalentul unei suprafeţe de 3.600 de hectare de păduri 
seculare, rasă complet de pe faţa Pământului, adică suprafaţa unui teren de fotbal înmulţit cu 7.200", a explicat 
Ciurcanu. 
Acesta a menţionat că, în intervalul analizat, lemnul exploatat din parcurile naţionale a fost încărcat şi transportat 
în peste 60.000 de camioane, adică o coloană de camioane pline cu buşteni de la Bucureşti până la Nădlac.  
Potrivit datelor prezentate luni în conferinţa de presă, parcurile naţionale cele mai afectate de exploatările 
agresive şi care au pierdut cel mai mult din biodiversitate sunt: Călimani, Domogled Valea-Cernei şi Semenic - 
Cheile Caraşului, arii naturale unde sunt adăpostite chiar şi păduri seculare de fag incluse în patrimoniul UNESCO, 
cât şi cea mai mare pădure virgină din Uniunea Europeană, respectiv Izvoarele Nerei.  
Investigaţiile Agent Green au dezvăluit practicile ilegale, respectiv: distrugerea albiilor râurilor de munte care au 
fost utilizate ilegal pentru transportarea buştenilor, exploatări ilegale în interiorul rezervaţiilor sau a pădurilor 
virgine, încălcarea prevederilor planului de management a parcurilor, lipsa ordinelor de ministru pentru planurile 
de amenajament, distrugerea iremediabilă a unor situri de importanţă europeană, tăieri de arbori fără 
documente legale, interpretarea abuzivă a unor articole de lege pentru a motiva exploatări în arii protejate.  
"Prin exploatarea industrială a acestor arii naturale protejate şi a pădurilor seculare, statul român a obţinut, în 
ultimii cinci ani, venituri între 60 de milioane de euro şi 100 de milioane de euro. Suma este rezultatul unui calcul 
care a luat ca reper cel mai ieftin sortiment de lemn pus pe piaţă - lemnul de foc - 50 de euro preţul unui metru 
cub. Veniturile reale pot să depăşească cifra de 100 de milioane de euro, bani care sunt obţinuţi prin exploatarea 
şi vânzarea masei lemnoase, deoarece lemnul de calitate superioară este vândut la preţuri duble sau triple faţă de 
lemnul de foc, dar a investit în reconstrucţia ecologică mai puţin de 15% din venituri, adică între 12 şi 15 milioane 
de euro, mare parte a sumei folosită pe salarii", susţin reprezentanţii Agent Green. 
Directorul de investigaţii al Agent Green, Andrei Ciurcanu, afirmă că organizaţia are 33 de procese cu statul român 
pentru că nu au fost puse la dispoziţie informaţiile solicitate legate de volumele de lemn exploatate în parcurile 
naţionale şi amenajamente şi a dat asigurări că organizaţia pe care o reprezintă va face toate demersurile pentru 
ca România să intre în procedură de infringement pe mediu.  
"Dorinţa statului român de a exploata cât mai mult pădurile seculare nu este doar evidentă, aceasta este 
planificată.. În ciuda numeroaselor solicitări venite din partea Agent Green, Regia Naţională a Pădurilor Romsilva, 
companie de stat care administrează 12 din cele 13 parcuri naţionale din România, a refuzat să pună la dispoziţie 
date despre volumul de lemn tăiat şi scos din parcurile naţionale pe care le administrează, motivând că aceste 
informaţii sunt secrete, iar publicarea lor ar afecta activitatea companiei. Este un abuz fără precedent, în 
condiţiile în care peste jumătate din suprafeţele incluse în parcuri sunt proprietatea publică a statului român, iar 
administrarea lor este o chestiune de interes public. Prin metode jurnalistice investigative am reuşit să obţinem 
însă aceste date şi le facem publice pentru a dezvălui masacrul care se petrece în aceste ultime oaze de 
sălbăticie", a precizat Ciurcanu, care a adăugat că pădurile din parcurile naţionale reprezintă doar 1% din teritoriul 
României, suprafeţe care adăpostesc cea mai mare biodiversitate din Europa.  
Organizaţia Agent Green a subliniat că, după vizionarea seriei de investigaţii Agent Green, "Un dezastru 
Naţional/Out of control", prezentată recent la Bruxelles, oficialii europeni şi-au exprimat "şocul şi îngrijorarea" şi 
au precizat că România riscă demararea unei proceduri de infringement.  
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"Trebuie să recunosc că ceea ce am văzut este îngrijorător, este şocant şi strigător la cer. Şi dacă doar o mică parte 
din ceea ce am văzut este adevărat, atunci este un motiv de îngrijorare din partea Uniunii Europene. Vorbim 
despre un patrimoniu unic nu doar al României şi al Europei, ci al întregii comunităţi internaţionale. Mai ales că 
Munţii Carpaţi adăpostesc ultimele oaze de sălbăticie ale Europei", ar fi declarat directorul Capitalului Natural, 
Humberto Delgado Rosa, Directoratul pentru Mediu, Comisia Europeană.  
La rândul său, Thomas Waitz, membru al Comisiilor pentru agricultură, pesticide şi petiţii din Parlamentul 
European şi reprezentant al Partidului Verde din Austria, a declarat: "Mesajul meu către autorităţile din România 
este următorul: "Protejaţi Parcurile Naţionale, în caz contrar aveţi toate şansele ca România să intre într-o 
procedură de infringment, pentru că nu respectaţi legislaţia europeană".  
Conform rapoartelor oficiale şi a datelor publicate de Inspectorul Pădurii, volumul extras din parcurile naţionale, 
în perioada 2014-2018, este estimat de 1,216 milioane mc, din care în: PN Cheile Nerei-Beuşniţa - o cantitate de 
83.000 mc, PN Semenic Cheile - Caraşului (240.000 mc), PN Domogled Valea - Cernei (280.000 mc), PN Retezat 
(15.000 mc), PN Defileul Jiului (8.000 mc), PN Buila Vânturăriţa (13.000 mc), PN Piatra Craiului (50.000 mc), PN 
Cozia (60.000 mc), PN Cheile Bicazului (7.000 mc), PN Ceahlău (130.000 mc), PN Călimani (190.000 mc), PN Munţii 
Rodnei (100.000 mc) şi PN Munţii Măcin (40.000 mc).  
Datele oficiale arată că, în prezent, în România, există 1.572 de arii naturale protejate (peste 23% din suprafaţa 
ţării), din care 1.066 de arii naturale protejate ce necesită custodie. Ariile naturale protejate care nu necesită 
structuri de administrare sunt atribuite în custodie unui număr de 142 de entităţi pentru 260 de custodii (ONG-
uri, societăţi comerciale, instituţii de învăţământ, cercetare etc.). 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Noua firme - dintre care unele cu investitori comuni - primesc ajutoare de stat in valoare de sute de milioane 
de lei 
Guvernul Romaniei le da, in acest an, ajutoare de stat in valoare de sute de milioane de lei unor companii care au 
cerut finantare pentru a se dezvolta. Interesant este ca mai multe dintre societatile care urmeaza sa incaseze 
banii de la stat - desi desfasoara activitati diferite - au actionari comuni. 
Potrivit Vioricai Dancila, Guvernul le da banii - in baza schemei de ajutor de stat pentru stimularea investitiilor cu 
impact major in economie instituita prin HG 807/2014 - unor companii care se pregatesc sa investeasca 1,3 
miliarde de lei si sa creeze circa 2.000 de locuri de munca. 
"Proiectele pentru care se semneaza finantarile, in aceasta prima perioada, au o valoare de 1,3 miliarde de lei. 
Sprijinul guvernamental este unul consistent: aproape 500 de milioane de lei", a declarat Dancila. 
Cele 9 societati care au primit ajutoare de stat sunt: Teraplast SA, Teraglass Bistrita SRL, Depaco SRL, MG TEC 
Industry SRL, Jaeggi Industries SRL, Therme Nord Bucuresti SRL, Universal Alloy Europe SRL, Stonevault SRL si 
Romagua Grup SA. 
Guvernul nu a pus la dispozitie, deocamdata, date concrete cu privire la sumele pe care urmeaza sa le incaseze 
fiecare dintre societati. 
Cine primeste ajutor din bani publici 
In anii trecuti, potrivit presei, omul de afaceri clujean Dorel Goia, presedintele Consiliului de Administratie al 
Terapalst SA, declara in cadrul unui eveniment desfasurat la Bursa de Valori Bucuresti (BVB) ca, desi a cerut ajutor 
de stat, banii au ajuns, pana la urma, la o multinationala. Tot atunci, Goia sustinea ca Teraplast SA va mai cere 
ajutor de stat, in baza HG 807/2014. 
Se pare ca perseverenta omului de afaceri a dat roade, in sfarsit. Pe de o parte, compania Teraplast SA a primit 
ajutorul de stat pe care l-a solicitat. 
In plus, ajutor de stat a primit si Teraglass Bistrita SRL. Aceasta societate - se arata intr-un raport postat pe site-ul 
BVB in 2017 - era o filiala a societatii Teraplast SA. 
In cadrul aceluiasi document se arata ca, la 1 ianuarie 2017, Teraplast SA incheiase "un acord cu asociatii Depaco 
SRL pentru achizitia pentru achizitia a 50% din partile sociale ale acesteia". Or, pe 12 noiembrie, s-a anuntat ca 
ajutor de stat va primi si Depaco SRL. 
Documentul postat pe BVB care descrie legaturile, la nivelul anului 2016, dintre mai multe societati care primesc 
ajutor de stat 
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Conexiuni se pot face si intre alte firme care primesc, in acest an, ajutor de stat. Spre exemplu, austriecii de la A-
Heat Group detin Jaeggi Industries SRL (care primeste ajutor de stat) si este totodata investitorul care a pus pe 
picioare Therme Nord Bucuresti SRL din Balotesti. Aceasta societate, la randul ei, primeste ajutor de stat. 
Potrivit informatiilor publicate pe site-ul Ministerului Finantelor, printre companiile care au primit ajutoare de 
stat, in anii din urma, in baza schemei instituite prin HG 87/2014, se numara: Arctic, Dacia, Airbus Helicopters si 
Bosch. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Parlamentul European va vota pe 14 noiembrie o rezoluţie privind statul de drept la nivelul UE 
Parlamentul European urmează să voteze pe 14 noiembrie o rezoluţie privind un mecanism cuprinzător la nivelul 
UE pentru protejarea democraţiei, a statului de drept şi a drepturilor fundamentale. 
În cazul în care va fi adoptată, rezoluţia Parlamentului European cere Comisiei Europene să facă o propunere 
pentru înfiinţarea unui mecanism cuprinzător al UE privind democraţia, statul de drept şi drepturile 
fundamentale. 
Textul rezoluţiei Parlamentului European privind necesitatea unui mecanism cuprinzător la nivelul UE pentru 
protejarea democraţiei, a statului de drept şi a drepturilor fundamentale include următoarele recomandări: 
(Parlamentul European) 
1. regretă faptul că Comisia nu a prezentat încă o propunere pentru a înfiinţa un mecanism cuprinzător al UE 
privind democraţia, statul de drept şi drepturile fundamentale şi invită Comisia să facă acest lucru, în special prin 
propunerea de a adopta Acordul interinstituţional privind Pactul UE pentru DSF, în viitoarea sa iniţiativă 
nelegislativă pentru a impune cu mai multă stricteţe aplicarea statului de drept în Uniunea Europeană; 
2. îşi reiterează apelul în favoarea unui mecanism al UE cuprinzător, permanent şi obiectiv de protecţie a 
democraţiei, statului de drept şi drepturilor fundamentale şi subliniază că un astfel de mecanism este necesar 
acum cu mai mare urgenţă decât oricând; 
3. reaminteşte principalele elemente ale unui astfel de mecanism propus de Parlament sub forma unui pact 
interinstituţional pentru DSF, care constă într-o revizuire anuală bazată pe elemente concrete şi 
nediscriminatorie, care să evalueze, pe picior de egalitate, respectarea de către toate statele membre ale UE a 
valorilor prevăzute la articolul 2, cu recomandări specifice fiecărei ţări (Raportul european privind DSF), urmată de 
o dezbatere interparlamentară şi un ciclu permanent de politică DSF în cadrul instituţiilor UE; 
4. reaminteşte că raportul european privind DSF trebuie să integreze şi să completeze instrumentele existente, în 
special Tabloul de bord privind justiţia, Organismul de monitorizare a pluralismului mass-media, raportul 
anticorupţie şi procedurile de evaluare inter pares întemeiate pe articolul 70 din TFUE, înlocuind Mecanismul de 
cooperare şi de verificare pentru Bulgaria şi România. regretă decizia Comisiei de a nu publica Raportul UE privind 
combaterea corupţiei în 2017; 
5. invită Comisia să aibă în vedere corelarea propunerii sale de regulament privind protecţia bugetului Uniunii în 
cazul unor deficienţe generalizate în ceea ce priveşte statul de drept în statele membre cu un mecanism UE 
cuprinzător, permanent şi obiectiv pentru protejarea democraţiei, statului de drept şi drepturilor fundamentale; 
6. invită Consiliul să ajungă la un acord pentru a adera la acordul interinstituţional privind Pactul pentru DSF şi să 
sprijine şi alte propuneri ale Comisiei de consolidare a democraţiei, a statului de drept şi a drepturilor 
fundamentale; 
7. consideră că, în cazul în care Comisia şi Consiliul resping în continuare instituirea unui Pact pentru DSF, 
Parlamentul ar putea lua iniţiativa de a lansa un proiect-pilot pentru DSF şi o dezbatere interparlamentară; 
8. invită Consiliul să îşi asume cu toată seriozitatea rolul instituţional în cadrul procedurilor în curs de desfăşurare 
în temeiul articolul 7 alineatul (1) din TUE şi să informeze Parlamentul imediat şi pe deplin pe parcursul tuturor 
etapelor procedurii; 
9. încredinţează Preşedintelui sarcina de a transmite prezenta rezoluţie Comisiei şi Consiliului, parlamentelor şi 
guvernelor statelor membre, precum şi Comitetului European al Regiunilor, pentru a o distribui parlamentelor şi 
consiliilor subnaţionale. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Cotatia petrolului a urcat cu 2%, dupa ce Arabia Saudita a anuntat ca va reduce cantitatea furnizata pietelor 
globale 
Cotatia barilului de petrol Brent din Marea Nordului a urcat luni cu 2%, dupa ce principalul exportator, Arabia 
Saudita, a anuntat o reducere a furnizarii in decembrie, o masura menita sa stopeze evolutia de pe piete, care a 
dus o scadere a pretului cu 20% de la inceputul lunii octombrie. 
Luni dimineata, barilul de titei se tranzactiona la 71,59 dolari, in crestere cu 2% fata de sedinta de vineri. De 
asemenea, cotatia barilului de titei U.S. West Texas Intermediate (WTI) se situa la 61,08 dolari, in crestere cu 
1,5%, transmit DPA si Reuters. 
Arabia Saudita intentioneaza sa reduca cantitatea de petrol furnizata pietelor globale cu 0,5 milioane de barili pe 
zi (bpd) in decembrie, a anuntat duminica ministrul Energiei, Khalid al-Falih, deoarece Organizatia Statelor 
Exportatoare de Petrol (OPEC) nu reuseste sa-i convinga pe alti producatori sa fie de acord cu o reducere 
coordonata a livrarilor. 
Cantitatea anuntata de Arabia Saudita este echivalenta cu o reducere a petrolului furnizat pe plan global cu 
aproximativ 0,5%. 
Peter Kiernan, analist pe probleme de energie la divizia Economist Intelligence Unit din Singapore, a afirmat ca 
"OPEC se concentreaza pe atenuarea riscurilor", dupa ce cotatia barilului de titei a scazut cu aproximativ 20% de 
la inceputul lunii octombrie, pe fondul majorarii furnizarii, in special de la principalii producatori, SUA, Rusia si 
Arabia Saudita. 
"Declinul pretului titeiului este o veste extraordinara pentru economiile din Asia care se confrunta cu dificultati, 
cum ar fi Indonezia, Filipine si India, si ajuta si la diminuarea inflatiei, acolo unde aceasta este o problema", a 
declarat Robert Carnell, economist sef la ING Asia. 
Anul acesta, marile economii emergente, cum ar fi India, Indonezia si Turcia, sunt sub presiune deoarece 
monedele lor s-au depreciat semnificativ fata de dolar intr-un moment in care pretul titeiului a urcat, erodand 
cererea. 
Dincolo de temerile privind cererea, un mare motiv de ingrijorare pentru Arabia Saudita si alti producatori din 
OPEC il reprezinta majorarea productiei SUA. 
In perioada 6-7 decembrie va avea loc la Viena o reuniune a 25 de tari membre OPEC si state producatoare din 
afara cartelului pentru a discuta strategia din 2019. 
In 2016, tarile membre OPEC si alte 11 state producatoare din afara cartelului au acceptat sa-si reduca productia 
combinata cu 1,8 milioane de barili pe zi (bpd) pana in 2018. 
Reducerea productiei de petrol a OPEC a permis pretului la petrol sa revina peste pragul de 50 de dolari per baril.  
(Sursa: ziare.com) 
 

 Vladimir Putin şi Donald Trump au decis în cadrul cărui eveniment vor discuta despre situaţia Tratatului INF 
Preşedintele Rusiei, Vladimir Putin, intenţionează să discute cu omologul său din Statele Unite, Donald Trump, la 
summitul G20, despre situaţia Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare (INF), în contextul în care liderul de la 
Casa Albă a semnalat retragerea SUA din acord, anunţă Kremlinul. 
"La evenimentele desfăşurate la Paris pe 11 noiembrie, Vladimir Putin a discutat foarte rapid cu Donald Trump. 
Au convenit că au multe lucruri de discutat, inclusiv situaţia Tratatului INF. Au decis să facă aceste lucruri la 
summitul G20 din Argentina", a declarat luni după-amiază Dmitri Peskov, purtătorul de cuvânt al Preşedinţiei 
Rusiei, citat de site-ul agenţiei Tass. 
Summitul Grupului naţiunilor dezvoltate şi emergente (G20) se va desfăşura în Buenos Aires, Argentina, pe 30 
noiembrie - 1 decembrie 2018. 
Administraţia Vladimir Putin a condamnat decizia preşedintelui Donald Trump privind eventuala retragere a 
Statelor Unite din Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare (INF). În acest context, fostul preşedinte sovietic Mihail 
Gorbaciov a îndemnat aliaţii Statelor Unite să nu devină "rampe de lansare a rachetelor americane". Mihail 
Gorbaciov a amintit că Tratatul INF şi seria de Tratate pentru Reducerea Armamentului Strategic (START) au 
facilitat diminuarea substanţială a numărului bombelor atomice ruse şi americane. Ministerul rus de Externe a 
avertizat că abordarea conflictuală a Alianţei Nord-Atlantice faţă de Rusia riscă să genereze o nouă cursă a 
înarmării. 
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La rândul său, Uniunea Europeană a atras atenţia Administraţiei Donald Trump că decizia de retragere a Statelor 
Unite din Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare (INF) va genera "instabilitate" şi o "cursă a înarmării", cu efecte 
asupra ţărilor europene. 
(Sursa: Mediafax) 
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